
 
ACTA Núm. 10 - PLE ORDINARI DIA 29/10/2020 
 
A Paiporta, sent les 18.45 hores del dia 29 d'octubre de 2020, prèvia la corresponent convocatòria i sota 
la Presidència de l’alcaldessa, Sra. Isabel Martín Gómez, assistida de la secretària de la Corporació, Sra. 
Mª José Gradolí Martínez, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, a fi de celebrar sessió 
ordinària, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a continuació s'expressen: 
 

ASSISTENTS: Alcaldessa-Presidenta: 
Sra. Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta) 
 
Regidors/es: 
Sr. Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta) 
Sra. Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta) 
Sr. Rafael Gadea Merino (Compromís per Paiporta) 
Sra. María Ángeles Val Canós (Compromís per Paiporta) 
Sra. Esther Amparo Coronado García (Compromís per Paiporta) 
Sra. María Isabel Albalat Asensi (PSOE) 
Sr. Vicent Ciscar Chisbert (PSOE) 
Sra. María Jesús López Sanz (PSOE) 
Sr. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (PSOE) 
Sra. Esther Torrijos Alonso (PSOE) 
Sr. Vicente Ibor Asensi (PP) 
Sra. María Isabel Chisbert Alabau (PP) 
Sra. María Isabel Peyró Fernández (PP) 
Sra. María Consuelo Lisarde Marín (PP) 
Sr. Christian Montavez Redondo (PP) 
Sra. María Esther Gil Soler (PP) 
Sr. Alejandro Gutiérrez Martínez (PP) 
Sr. Manuel Carratalá Vila (PP) 
Sr. Francisco Estellés García (Ciudadanos de Paiporta) 
Sra. Matilde Cardós Sanz (Ciudadanos de Paiporta) 
 
Interventor: 
Sr. Antonio Pardo Picó 
 
Secretària: 
Sra. Mª José Gradolí Martínez 

 
Declarat públic l'acte i oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i 
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent 
 

ORDRE DEL DIA 
 

 SECRETARIA 
1.- Aprovació, si escau, de l'acta núm. 9/2020, de 24 de setembre. 
2.- 579782D - Presa de possessió del càrrec de regidora de la llista electoral de Compromís per 

Paiporta de Sra. Esther Amparo Coronado García. 
3.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'última sessió ordinària del Ple. 
4.- Sessions de Junta de Govern Local celebrades des de l'última sessió ordinària del Ple. 
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URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 

5.- 336800D - Aprovació definitiva pla parcial sector II consistent en modificació use dotacional 
públic de Vil·la Amparo. 

 
HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL 

6.- 599569K - Autorització, disposició i reconeixement d'obligacions corresponents a factures amb 
objecció. F/2020/52 

7.- 592376W - Donar compte del període mitjà de pagament 2 trimestre 2020 
8.- 492467H - Modificació ordenança fiscal reguladora de l'IAE 
9.- 586334D - Modificació de crèdit extraordinari finançat amb baixes per anul·lació. Mod. 41/2020. 

10.- 593542P - Moció del grup municipal Socialista sobre declaració institucional reconeixent a les 
associacions com un servei comunitari essencial. 

 
INTERIOR I PERSONAL 

11.- 592288Y - Amortització d'una plaça d'oficial de la Policia Local en 2a activitat i creació d'una 
plaça de personal tècnic de recursos humans. 

 
BENESTAR SOCIAL, SANITAT I SALUT PUBLICA 

12.- 594195X - Moció del grup municipal Compromís “Pels deu anys transcorreguts des dels 
successos de Gdeim Izik al Sàhara Occidental”. 

 
13.- 

 
MOCIONS. 

 
14.- 

 
PRECS I PREGUNTES. 

 
 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA Núm. 9/2020, DE 24 DE SETEMBRE. 
 
L'Alcaldia-Presidència pregunta als membres del Ple de la Corporació, si algun d'ells ha de formular 
observació a l'acta núm. 9/2020, de 24 de setembre. 
 
Intervencions: 
El Sr. Gutiérrez sol·licita una rectificació en l'acta, concretament en el punt de Precs i Preguntes, on posa 
“(…) sol·licita tindre accés a l'informe”, ha de constar: “(…) sol·licita tindre accés a l'informe de l'empresa 
de final del servei”. 
 
El Ple de la Corporació municipal, conforme al preceptuat en l'article 91 del Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, acorda per unanimitat de les persones assistents (20 vots afirmatius) aprovar l’acta núm. 
9/2020, de 24 de setembre, en els termes que figuran en l’esborrany d'aquesta, incorporant la 
rectificació transcrita. 
 
 
2.- 579782D - PRESA DE POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDORA DE LA LLISTA ELECTORAL 
DE COMPROMÍS PER PAIPORTA DE LA SRA. ESTHER AMPARO CORONADO GARCÍA. 
 
Es dona compte de l'escrit de la Junta Electoral Central, rebut per correu electrònic el dia 30 de 
setembre de 2020, remetent la credencial de la regidora d'aquest Ajuntament, Sra. Esther Amparo 
Coronado García, pertanyent a la llista electoral de Compromís per Paiporta, que ha sigut designada per 
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a que prenga possessió com a regidora després del cessament del Sr. Guillem Montoro López, la 
renúncia del qual es va fer efectiva en la sessió plenària celebrada el dia 24 de setembre  de 2020. 
 
La Sra. Esther Amparo Coronado García ha presentat en Secretaria general la seua credencial, així com 
les preceptives declaracions sobre causes de possible incompatibilitat, bens i activitats, d’acord amb el 
que s'estableix en l'article 75.7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local; així 
com en l'article 131 de la Llei de la Generalitat 8/2010, de 23 de juny, de règim local de la Comunitat 
Valenciana. 
 
A continuació, la Sra. Coronado García, en compliment d’allò legalment establert, presta promesa al 
càrrec de regidora i passa a ocupar un escó en la sala de plens, i s’incorpora a la sessió com a membre 
de la Corporació. 

Intervencions: 
- Sra. Coronado: “Vull agrair a les companyes i els companys de Compromís la seua confiança en 
mi, especialment a Isabel Martín, la nostra alcaldessa, que sempre sap com proposar-nos nous reptes i 
liderar a l'equip. Gràcies tant a les companyes i els companys no sols del grup municipal, sinó també del 
col·lectiu de Paiporta: un grapat de bones persones amb molt de cor i grans idees. 

Jo mai m'hauria plantejat participar tan activament en política si no fora per la plena confiança que tinc 
en aquest equip de persones honestes, tan treballadores, i amb una experiència tan remarcable. 

Gràcies a Guillem Montoro pel seu suport i per ajudar-me a fer la meua incorporació més fàcil. Gràcies 
per ajudar-me també amb la seua paciència i amabilitat a Raquel, la tècnica de l'àrea, i a Olga, a Antonia, 
a la secretària de l'Ajuntament, … 

Aprofite per a saludar a les companyes i els companys de la Corporació, tant als socis i sòcies de Govern, 
com a l'oposició. Espere poder treballar amb tots vosaltres amb enteniment i diàleg, perquè estic 
convençuda que tots volem el mateix: millorar la vida de les persones a Paiporta. 

Per part meua, tractaré de continuar el llegat que ens deixa Guillem, que ha fet un treball formidable. 
Però òbviament, aportaré també noves perspectives, perquè part d'un bagatge diferent, com a 
professional, activista, com a dona i com a mare. 

Així que finalitze fent-vos testimonis que assumisc aquesta responsabilitat amb el compromís de 
treballar per una Paiporta feminista, diversa, igualitària i més empàtica. Amb humilitat però amb 
convicció.” 

- Sr. Val: “Benvinguda al nostre grup, benvinguda a l'Ajuntament com a nova regidora. Estem 
convençuts que faràs una tasca important i dedicaràs tots els esforços per a aconseguir una Paiporta 
més justa i solidària”. 

- Sr. Ibor: dona la benvinguda a la Sra. Coronado i li diu que espera que en l'exercici del càrrec no 
faça exclusions a aquelles persones que no pensen com ella (es refereix al fet que ha promés per 
imperatiu legal). 

- Sra. Albalat: en nom del grup PSOE li dona la benvinguda i li diu que portarà una àrea molt bonica 
(Igualtat), per a això l'ajudaran en el que puguen i necessite. 

- Sr. Estellés: li dona la benvinguda, desitjant-li que treballe molt en benefici del públic. 
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- Sra. Alcaldessa: li dona la benvinguda i recorda que quan li va proposar anar en el grup 
Compromís ja sabia que és una persona compromesa, treballa per les mares i ja porta anys fent política 
per les persones. Considera que Paiporta té sort de comptar amb ella com a regidora. 
 
 
3.- SECRETÀRIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I REGIDORIES DELEGADES 
DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ DEL PLE. 
 
En compliment del que s'estableix en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, i 42 
del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, s'informa la Corporació 
municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i Regidories delegades d'àrea hagudes des de l'última sessió 
del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és el següent: 
 

NOMBRES DE DECRETS TOTAL DECRETS EMESOS 
Núm. 2505/2020, d'15 de setembre, al núm. 2670/2020, de 2 d'octubre , 
(tots dos inclusivament) 166 

 
Els membres de la Corporació assistents a la sessió en queden assabentats. 
 
 
4.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ 
ORDINÀRIA DEL PLE. 
 
En compliment del que s'estableix en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, 
s'informa la Corporació Municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'última sessió 
ordinària del ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla: 
 

Núm. D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ 
13 11 de setembre de 2020 
14 18 de setembre de 2020 
15 2 d'octubre de 2020 

 
Els membres de la Corporació assistents a la sessió en queden assabentats 
 
 
5.- 336800D - APROVACIÓ DEFINITIVA PLA PARCIAL SECTOR II CONSISTENT EN 
MODIFICACIÓ ÚS DOTACIONAL PÚBLIC DE VIL·LA AMPARO. 
 
Amb data 11 de novembre de 2019 el regidor delegat d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat dicta 
provisió a fi que es procedisca a tramitar l'expedient per a modificar l'ús de Vil·la Amparo amb la finalitat 
que es puga implantar en l'edifici un centre de dia per a persones majors. 
 
Pel personal tècnic municipal es redacta la modificació del Pla Parcial del Sector-2 aprovat per acord 
plenari de 22 de novembre de 2001, en el qual Vil·la Amparo està qualificada com a ús dotacional públic 
educatiu cultural (ED) i pertanyent a la xarxa secundària de dotacions públiques. 
 
La modificació redactada canvia l'ús dotacional públic educatiu cultural (ED) a ús dotacional públic 
assistencial (TD). L'objecte d'aquesta modificació puntual és el canvi d'ús a fi d'implementar un centre 
d'atenció preventiva per a persones majors (centre de dia) destinat a oferir serveis especialitzats i 
específics per a atendre les necessitats de manteniment físic i emocional d'aquestes persones.  
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La present modificació puntual no altera les superfícies destinades a les dotacions públiques, ja que 
únicament canvia el seu ús detallat i no afecta a l'ordenació estructural per no pertànyer a aquesta. No 
repercuteix sobre les hisendes públiques, perquè l'immoble és de titularitat municipal i no suposa cap 
impacte negatiu des de la perspectiva de gènere.  
 
L'aprovació correspon a l'Ajuntament Ple per afectar la xarxa secundària de dotacions i no suposar cap 
alteració estructural, ni cap acció de transformació del territori.  
 
S'ha seguit el procediment simplificat d'avaluació ambiental i territorial estratègica de conformitat amb 
els criteris de l'annex VIII de la LOTUP i per acord de la Junta de Govern Local de 24 de gener de 2020 es 
va emetre informe ambiental i territorial estratègic FAVORABLE per considerar que no té efectes 
significatius sobre el medi ambient, concloent que segons estableix l'article 51.2.b de la LOTUP, d'acord 
amb els criteris de l'annex VIII d'aquesta, la modificació objecte del present informe no estableix el marc 
per a projectes i altres activitats subjectes a avaluació d'impacte ambiental, no influeix en altres plans o 
programes, no té incidència en el model territorial vigent ni produeix increment en el consum de 
recursos, no suposa afecció sobre elements del patrimoni natural i cultural.  
 
L'art. 63 de la Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, d'ordenació del territori, urbanisme i 
paisatge de la Comunitat Valenciana, determina que els plans i programes es revisaran o modificaran pel 
procediment previst en aquesta llei amb caràcter general per a la seua aprovació excepte previsió legal 
específica. En el número 3 estableix que les noves solucions propostes hauran de mantindre l'equilibri 
del planejament vigent entre les dotacions públiques i l'aprofitament lucratiu, suplementant, en el seu 
cas, la xarxa primària i la xarxa secundària de dotacions, de manera que complisquen amb els criteris de 
qualitat, capacitat i idoneïtat exigits segons l'annex IV d'aquesta llei i en l’apartat 7 que tindrà, en tot 
cas, la consideració de modificació de l'ordenació detallada de planejament, a l'efecte d'aquesta llei, el 
canvi d'un ús dotacional de la xarxa primària o secundària dels previstos en el pla, per un altre igualment 
dotacional públic, destinat a la mateixa o diferent administració pública. 
 
Per Decret d'Alcaldia núm. 424/2020 de 21 de febrer es resol exposar al públic la modificació del Pla 
Parcial del Sector II proposta, i es publicarà en el DOGV núm. 8757 de 9 de març, en el tauler municipal i 
en la web municipal i el periòdic “Las Provincias” de 4 d'abril de 2020. 
 
Durant el termini d'exposició pública no s'han presentat al·legacions.  
 
L'art. 44.5 de la Llei 5/2014, de la Generalitat, de 25 de juliol, d'ordenació del territori, urbanisme i 
paisatge de la Comunitat Valenciana, estableix que els ajuntaments són competents per a la formulació i 
la tramitació dels plans d'àmbit municipal, i l'aprovació d'aquells que fixen o modifiquen l'ordenació 
detallada, sense perjudici de les competències mancomunades i de les quals s'atribueixen a la 
Generalitat en els apartats anteriors.  
 
En virtut del que es disposa en els articles 22.2.c) en relació amb el 47.2.ll). de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local correspon a l'Ajuntament Ple la aprovació inicial del planejament 
general i l'aprovació que pose fi a la tramitació municipal dels plans i altres instruments d'ordenació 
previstos en la legislació urbanística amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació.  
 
L'acord d'aprovació definitiva, juntament amb les seues normes urbanístiques, es publicaran per a la 
seua entrada en vigor en el Butlletí Oficial de la Província. Quan l'aprovació definitiva siga municipal, 
abans de la seua publicació, es remetrà una còpia digital del pla a la Conselleria competent en matèria 
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d'ordenació del territori i urbanisme per a la seua inscripció en el Registre autonòmic d'instruments de 
planejament urbanístic.  
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i 
Sostenibilitat de data 20 d'octubre de 2020, així com els informes emesos. 
 
Intervencions: 
- Sr. Val: és un procediment més perquè per a poder construir un centre de dia en Vil·la Amparo 
s'ha de fer el canvi d'ús. 
 
- Sr. Ibor: el grup PP votarà a favor perquè és un objectiu comú. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar definitivament la modificació del Pla Parcial del Sector-2, consistent a modificar l'ús 
dotacional públic de Vil·la Amparo que queda com a dotació pública d'ús assistencial (TD) amb la 
finalitat que es puga implantar en l'edifici un centre de dia per a persones majors tot això d'acord amb la 
part expositiva d'aquest acord. 
 
SEGON.- Ordenar que prèvia a la publicació de l'acord d'aprovació definitiva es remeta una còpia digital 
de la modificació avantdita a la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat competent 
en matèria d'ordenació del territori i urbanisme per a la seua inscripció en el Registre autonòmic 
d'instruments de planejament urbanístic. 
 
TERCER.- Publicar l'aprovació definitiva en el Butlletí Oficial de la Província així com en la web municipal. 
 
 
6.- 599569K - AUTORITZACIÓ, DISPOSICIÓ I RECONEIXEMENT D'OBLIGACIONS 
CORRESPONENTS A FACTURES AMB OBJECCIÓ. F/2020/52. 
 
Vista la provisió d'Alcaldia. 
 
Vista la relació de factures F/2020/52 el detall de la qual es relaciona a continuació:  
 

FRA EMPRESA IMPORT 
2020/901 FCC MEDI AMBIENT SA 62.294,78 € 
2020/1246 FCC MEDI AMBIENT SA 62.294,78 € 
2020/1449 FCC MEDI AMBIENT SA 62.294,78 € 
2020/1771 FCC MEDI AMBIENT SA 62.294,78 € 
2020/1983 FCC MEDI AMBIENT SA 62.294,78 € 

 
Vista la retenció de crèdit inclosa en l'expedient per RC 22020/363 I RC 22020/20904. 
 
Vist informe d'Intervenció número 2020/0210 de data 07 d'octubre de 2020. 
 
Vist informe del tècnic d'Urbanisme de data 15 d'octubre de 2020. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Administració General de data 21 
d'octubre de 2020. 
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Intervencions: 
- Sr. Val: el contracte de RSU ja va finalitzar, actualment està tramitant-se la licitació del nou 
contracte, ha acabat el termini de presentació d'ofertes i s'han presentat 6 empreses. Mentrestant, el 
treball de recollida de residus s'ha continuat prestant i han de pagar a l'empresa. D'ací deriva el 
reconeixement de les factures. 

 
- Sr. Ibor: el grup PP no donarà suport a la proposta. L'objecció d'Intervenció és a causa d'haver-hi 
un retard. Però és cert que el treball s'ha realitzat i si no paguen seria un enriquiment injust. Així que el 
grup PP s'abstindrà en la votació. 

 
- Sra. Albalat: el grup Socialista votarà a favor perquè les factures s'han de pagar. 

 
- Sr. Estellés: Ciudadanos votarà a favor perquè s'han de fer càrrec de les factures del treball 
realitzat. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 8 (PP) 

 
L'Ajuntament Ple, per majoria (13 vots a favor i 8 abstencions) acorda: 
 
PRIMER.- Resoldre la discrepància a l'informe d'Intervenció número 2020/0210 de data 07 d'octubre de 
2020. 
 
SEGON.- Autoritzar, disposar i reconéixer les obligacions corresponents a les factures indicades 
anteriorment a favor de la mercantil FCC MEDI AMBIENT SA amb CIF A28541639. 
 
 
7.- 592376W - DONAR COMPTE DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT 2n TRIMESTRE 
2020. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Administració General de data 21 
d'octubre de 2020. 
 
D'acord amb el que es preveu en el Reial decret 635/14 de 25 de juliol (modificat pel Reial decret 
1040/17 de 22 de desembre) pel qual es desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de 
pagament a empreses proveïdores de les administracions públiques, es dona compte al Ple de 
l'Ajuntament de les dades relatives al període mitjà de pagament a empreses proveïdores del 2n 
trimestre de 2020 obtingut per: 
 

El propi Ajuntament 3,45 dies 
L'entitat pública empresarial ESPAI 1,70 dies 
L'agregat de tots dos 3,13 dies 

 
D'aquesta manera figura en l'Oficina Virtual per a la Coordinació Financera de les Entitats Locals. 
 
Intervencions: 
- Sr. Val: s'han de felicitar per la bona gestió de l'Ajuntament de Paiporta. Que el PMP siga tan baix 
vol dir que les coses funcionen bé. 
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- Sra. Alcaldessa: manifesta l'agraïment a l'àrea econòmica i també a la resta d'àrees perquè el 
trimestre del qual es dona compte coincideix amb la pandèmia i s'han obtingut aquests bons resultats. 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
8.- 492467H - MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IAE. 
 
En Ple celebrat el passat 30 de juliol es va aprovar modificació ordenança fiscal reguladora de l'impost 
sobre activitats econòmiques. la modificació aprovada incloïa bonificacions per al cas que es realitzaren 
instal·lacions per a l'aprofitament d'energies renovables. En la redacció aprovada s'establia bonificació 
sense tindre en compte la quantitat invertida en la instal·lació, de manera tal que amb poca inversió en 
la instal·lació d'aprofitament d'energia renovable es podia accedir a bonificació fins i tot superior a la 
inversió realitzada. Amb la modificació que es proposa es pretén establir una limitació a la subvenció 
condicionada a l'import de la inversió.  
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Administració General de data 21 
d'octubre de 2020. 
 
Intervencions: 
- Sr. Val: es refereix a les modificacions que ja es van fer en el Ple del mes de setembre en les 
ordenances. Ara, en aquesta modificació, hi ha certes qüestions tècniques que s'estableixen com a 
requisits en les instal·lacions. 

 
- Sr. Ibor: és una modificació tècnica i raonable, el vot del PP serà a favor. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Modificar l'apartat b) de l'article 7 de l'Ordenança fiscal reguladora de l'impost sobre activitats 
econòmiques, la redacció de les quals queda com segueix: 
 

“b) S'estableix una bonificació de 50 per 100 en la quota municipal, per als subjectes passius que 
utilitzen o produïsquen energia a partir d'instal·lacions per a l'aprofitament d'energies 
renovables, instal·lacions solars fotovoltaiques d'autoconsum, que permeten el 
desenvolupament de generació elèctrica distribuïda en tot el territori, així com la instal·lació de 
sistemes generadors tèrmic a partir d'energies geotèrmiques o aerotèrmiques. 
 
Només es podran acollir a la bonificació aquelles instal·lacions d'energia renovable amb una 
potència mínima instal·lada de 10KW, o en el cas d'instal·lacions solars fotovoltaiques amb una 
potència mínima de KWp. 
 
La bonificació no pot ser motiu de lucre per a la persona beneficiària, per la qual cosa està 
limitada a un percentatge del cost real de la instal·lació. El període de temps d'aplicació de la 
bonificació no podrà superar els tres anys, i el total d’IAE bonificat no pot superar el 50% del cost 
de la instal·lació. 
 
Per a ser beneficiari o beneficiària d'aquesta bonificació s'hauran de complir amb els següents 
requisits: 

- Ha de tractar-se d'instal·lacions noves que es realitzen a partir de l'aprovació d'aquesta 
ordenança. 
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- Les instal·lacions de sistemes per a l'aprofitament elèctric de l'energia del sol, tèrmic, 
geotèrmic, aerotèrmic, han de disposar de la corresponent homologació o autorització 
municipal. 

- La instal·lació ha d'haver sigut realitzada amb posterioritat a l'obtenció de la corresponent 
llicència de primera ocupació. 

 
Per a poder ser beneficiari o beneficiària de la bonificació serà necessària la presentació de la 
següent documentació: 

1. Sol·licitud de subjecte passiu amb anterioritat a 31 de desembre de l'exercici immediatament 
anterior del qual se sol·licita, la corresponent sol·licitud. 

2. Certificat d'Instal·lació on conste pressupost de la instal·lació. 
 
A la vista de la documentació presentada, s'emetrà informe tècnic municipal en el qual es faça 
constar que es compleix amb la normativa vigent en aqueixa matèria. 
 
Aquesta bonificació es mantindrà durant un període màxim de tres anys.” 

 
SEGON.- Procedir a la publicació en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament i mitjançant edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província, de conformitat amb el que es disposa en l'article 17, punts 1 i 2, del RD legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, perquè 
durant el termini de trenta dies hàbils, puga ser examinat l'expedient i presentar les reclamacions que 
s'estimen oportunes. 
 
En el supòsit de no presentar-se reclamacions, l'acord provisional s'entendrà definitivament aprovat, no 
entrant en vigor fins que s'haja publicat completament el seu text d'acord amb el que s'estableix en 
l'article 17.4 del citat RD legislatiu 2/2004 i 111 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de 
règim local. 
 
 
9.- 586334D - MODIFICACIÓ DE CRÈDIT EXTRAORDINARI FINANÇAT AMB BAIXES PER 
ANUL·LACIÓ. MOD. 41/2020. 
 
Examinat l'expedient de Modificació de crèdit extraordinari finançat amb baixes per anul·lació MOD. 
41/2020, així com amb quants informes i documents obren en aquest, i sobre la base dels següents 

I.- FETS 
 
I.1.- Vista la necessitat d'actualitzar els equips informàtics de l'àrea de Benestar Social, Sanitat i Salut 
Pública, per a agilitar l'ús de les aplicacions informàtiques requerides en la gestió de diverses activitats 
de l'àrea. 
 
I.2.- Vist la falta d'espai que té el personal de l'àrea de Benestar Social, Sanitat i Salut Pública, per a 
poder treballar i per la qual cosa s'ha de reubicar part de l'equip de l'àrea fora de l'edifici de 
l'Ajuntament. 
 
I.3.- Provisió d'Inici del regidor delegat de l'àrea de Benestar Social, Sanitat i Salut Pública de data 10 
d'octubre de 2020. 
 
I.4.- Informe de fiscalització favorable núm. 145/2020 de data 15 d'octubre de 2020. 
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II. FONAMENTS JURÍDICS. 
 
II.1.- Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals. 
 
II.2.- Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
II.3.- Reial decret 500/1990, de 20 d'abril pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisé de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos. 
 
II.4.- Bases d'execució del pressupost. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Administració General de data 21 
d'octubre de 2020. 
 
Intervencions: 
- Sr. Val: la modificació de crèdit està justificada perquè en Benestar Social s'ha fet teletreball 
durant el període de pandèmia i hi havia la previsió de comprar equips informàtics portàtils per a poder 
continuar treballant. 

 
- Sr. Ibor: el grup PP votarà a favor. 

 
- Sra. Albalat: donat l'increment de personal de l'àrea de Benestar Social hi ha falta d'espai per a 
situar a tots i totes i cal comprar els equips que es necessiten per a teletreballar. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar la modificació de crèdit extraordinari finançat amb baixes per anul·lació MOD. 
41/2020, en la forma següent: 
 
Partides que són incrementades: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT D'ALTA 
231.10_626.00 Inversió nova serveis. Equips per a procés d'informació 11.800,00 € 
 TOTAL 11.800,00 € 

 
Partides que disminueixen: 
 

PARTIDA 
PRESSUPOSTÀRIA DESCRIPCIÓ IMPORT DE BAIXA 

337.00_227.99 Altres treballs realitzats per altres empreses i professionals 11.800,00 € 
 TOTAL 11.800,00 € 

 
SEGON.- Sotmetre a informació pública per un període de 15 dies hàbils, en el tauler d'anuncis de 
l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
TERCER.- De no presentar-se reclamacions s'entendrà definitivament aprovada, sense nou acord, i es 
procedirà a la seua publicació en el Butlletí Oficial de la Província. 
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10.- 593542P - MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA SOBRE DECLARACIÓ 
INSTITUCIONAL RECONEIXENT A LES ASSOCIACIONS COM UN SERVEI COMUNITARI 
ESSENCIAL. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Durant la crisi sanitària del COVID-19 les associacions han sigut capaces d'identificar aquelles necessitats 
de la població que no estaven sent cobertes i les han ateses, donant ajuda en la proximitat i en la 
quotidianitat. Les associacions han desenvolupat fórmules innovadores per a reorientar la seua activitat 
davant les dificultats i han ideat diferents maneres d'actuar durant el confinament, sense deixar 
d'atendre les persones més vulnerables o de pal·liar la situació de crisi sanitària i social. Han posat en 
marxa les nostres xarxes veïnals i de suport mutu que han cobert una àmplia gamma de necessitats a 
diferents col·lectius, com a persones amb diversitat funcional, persones majors, persones amb 
necessitats bàsiques, xiquets i xiquetes i població en general.  
 
A més de les conseqüències per a la salut i l'economia, la població ha vist afectada la seua vida 
sociocultural, educativa, festiva, la pràctica esportiva, etc. que ha quedat condicionada per la COVID-19. 
L'impacte emocional que ha patit la població com a conseqüència de situacions de confinament, per la 
situació socioeconòmica o per a assumir aquesta situació, haurà de ser treballada de manera conjunta 
per tota la població, però, serà essencial l'existència d'un moviment associatiu fort que torne a posar en 
marxa les activitats que donen vida en el municipi. Aquestes activitats seran necessàries per a la gestió 
emocional d'aquesta crisi. En aquest sentit, les associacions han d'actuar com a eina essencial de la 
societat i garantir la igualtat d'oportunitats i drets per a compensar les desigualtats personals, culturals, 
econòmiques o socials, que en aquest cas resulten agreujades amb motiu de la pandèmia de caràcter 
mundial. Per això, cal continuar fomentant i garantint un moviment associatiu fort.  
 
Només des de la solidaritat col·lectiva reconstruirem socialment els nostres barris, pobles i ciutats. Per a 
això necessitarem tot el capital humà i intel·ligència de la qual disposem. I, en tot això, el moviment 
associatiu, que aglutina a més del 40% de la població, té un paper fonamental. Necessitarem retrobar-
nos, sentir que pertanyem a una comunitat o a un grup. Necessitarem celebrar, festejar, compartir, 
discutir, il·lusionar-nos amb els nostres projectes col·lectius, treballar-nos les frustracions i les pors, 
apassionar-nos amb les nostres activitats i rituals, ajudar als altres i canviar la devastadora realitat des 
de baix. 
 
Hem de valorar el gran capital social i la intel·ligència col·lectiva del moviment associatiu perquè el 
necessitem. Atenen els col·lectius més vulnerables i participen en l'activitat esportiva, musical, d'oci i 
temps lliure, extraescolar... Les associacions són capaces d'organitzar les Falles, propostes musicals, 
activitats esportives, etc. Són, sobretot, capaces de mantindre la vida social dels municipis. 
 
L’Ajuntament ha de reconéixer la tasca de les associacions com un servei essencial i necessari per al 
nostre municipi. Ha de considerar a les associacions com un sector amb el qual cal coordinar-se per a 
planificar la recuperació i reconéixer al moviment associatiu com un sector generador de treball. 
 
Tot això en un context de crisi social i econòmica que reclamarà una reorientació dels recursos i 
pressupostos de totes les administracions públiques (locals, autonòmiques, estatals i europea). 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Administració General de data 21 
d'octubre de 2020. 
 
 
 

Ple- Secretaria

Expediente 596732WNIF: P4618800I

Acta Pleno 29-10-2020 APROBADA - SEFYCU 2373516

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA JA4M VAWP YKAN CC4KAYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
11

/1
2/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

13
/1

2/
20

20

Pág. 11 de 55

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3746226&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3754694&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K


Intervencions: 
- Sra. Torrijos: “Des del grup municipal Socialista s'ha presentat aquesta proposta amb la intenció 
de fer una declaració institucional on es reconega a les associacions com un servei essencial. Totes i tots 
sabem l'important que és el moviment associatiu en el nostre municipi, s'estima que aglutina al voltant 
del 40% de la població, és a dir, QUASI LA MEITAT DELS NOSTRES VEÏNS I VEÏNES PERTANYEN A UNA 
ASSOCIACIÓ, ja siga àmbit cultural, esportiu, social, educatiu…. En elles fomenten valors tan importants 
com la companyonia, el compromís, l'esforç, la solidaritat… En resum, contribueixen a l'enriquiment 
personal de la nostra ciutadania. 

 
Hi ha centenars d'activitats anuals organitzades per les nostres associacions, activitats que s'han vist 
reduïdes o directament cancel·lades durant aquesta crisi sanitària. Un estudi realitzat recentment indica 
que el 70% de les associacions considera que aquesta crisi tindrà un greu impacte en el teixit associatiu. 
Més d'un 60% no té fons de reserva per a fer front a la crisi i més d'un 65% han reduït considerablement 
els seus ingressos. Algunes s'enfronten a la por de desaparéixer. No obstant això, elles han sigut capaces 
d'identificar les necessitats de la ciutadania i han desenvolupat fórmules per a reorientar la seua 
activitat i actuar durant el confinament. L'impacte emocional que ha patit i continua patint la nostra 
població haurà de ser gestionat perquè puguem tornar a retrobar-nos, celebrar, festejar, compartir, 
discutir, il·lusionar-nos amb projectes col·lectius, treballar-nos les frustracions i les pors, ajudar als altres 
i canviar la devastadora realitat. És per això que serà essencial comptar amb l'existència d'un moviment 
associatiu fort que torne a posar en marxa les activitats que donen vida al nostre municipi i compense 
les desigualtats personals, culturals, econòmiques o socials que s'han agreujat amb la pandèmia. 

 
L'Ajuntament ha de reconéixer la labor de les associacions com un servei essencial i necessari per al 
nostre municipi. Ha de considerar a les associacions com un sector amb el qual cal coordinar-se per a 
planificar la recuperació i reconéixer el moviment associatiu com un sector generador de treball. Hem 
de tindre en compte les seues propostes, hem d'estudiar la seua situació socioeconòmica per a buscar 
iniciatives de suport, hem de donar continuïtat als convenis que signem amb elles, intensificar la seua 
formació i avaluar el que aporten a Paiporta per a posar en valor el seu treball. Per elles i pel nostre 
poble hem d'enfortir el nostre teixit associatiu”. 

 
- Sr. Ibor: agraeix al PSOE que la moció inicial es considere institucional, per tant, ara parteix de tot 
el Consistori i té més impacte en la societat. Destacar les associacions excedeix de tota ideologia política. 
Hi ha associacions animalistes, taurines, ecològiques, penyes de tir i arrossegament com a expressió de 
la tradició, cors, confraries… Creu que totes han d'estar sota l'emparament d'aquesta moció. El vot del 
PP serà favorable. 

 
- Sr. Val: “Des de Compromís ens sumem a aquesta declaració institucional convençuts que les 
associacions cíviques educatives i socioculturals, esportives, mediambientals, etc., amb diversitat 
d'objectius i finalitats són un servei comunitari essencial i contribueixen de manera fonamental en la 
transformació social a través de la participació. Hem de reconéixer el treball i els vincles solidaris entre 
les persones que formen les associacions de tal manera que tinguen la seguretat i el convenciment que 
l'Ajuntament com a administració més pròxima està sempre al seu costat. 

 
- Sr. Estellés: “Des del Grup Municipal Ciudadanos reconeixem que una de les coses que defineix la 
identitat d'una població en defensa de les seves arrels, és el teixit associatiu. Per això defensar la seva 
integritat, la seva independència i ajudar a construir vincles entre la població, ha de ser responsabilitat 
dels gestors de la població. No podem entendre una societat lliure sense valorar i reconèixer el que 
aporta el teixit associatiu a la nostra població. Quan definim la identitat es diu que es basa en un 
territori, una cultura, una llengua, unes institucions…, en una voluntat col·lectiva de ser el que som, però 
també en el teixit associatiu, que vol dir la implicació de la societat organitzada per a ocupar-se dels 
grans temes i necessitats de la nostra societat. 
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Per això hem de potenciar el valor que representa la diversitat de tot el teixit associatiu per a la nostra 
població, especialment en aquests moments tan difícils, on petites ajudes tenen un gran significat per a 
elles. Hem d'identificar valors comuns, potenciar-los i treballar sobre ells perquè siguin elements de 
cohesió per a tots els membres de les Associacions. 
 
Atenguem amb major prioritat a aquelles persones amb diversitat funcional, persones majors, persones 
amb necessitats bàsiques, en general a aquelles persones que necessitin més de la nostra sensibilitat i 
suport. Moltes gràcies.” 
 
- Sra. Torrijos: dona les gràcies a tots els grups de la Corporació perquè tenen un denominador 
comú: el teixit associatiu. Hui ha guanyat molt Paiporta i el seu moviment associatiu. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 

1. Declaració institucional que reconega el treball que fan les associacions com un “servei 
comunitari essencial” que millora la vida de les persones i dona vida en el municipi. Agents 
fonamentals per a la transformació social i en la construcció de l'interés general, la solidaritat i el 
foment de la convivència. 

 
2. Que es tinguen en compte les seues propostes, pensades i elaborades per a la millora dels 

nostres municipis (mobilitat sostenible, transport públic, protecció de l'Horta, Parcs Naturals, 
corredors verds, propostes urbanístiques i socials, etc.) a través de processos de participació amb 
l'Ajuntament de Paiporta per a la reconstrucció del municipi, la comarca i la vida social. 

 
3. Que l'Ajuntament inicie treballs d'estudi de la situació socioeconòmica de les associacions locals 

amb la condició de buscar iniciatives de suport. Reconéixer que hi ha gran part de l'activitat 
sociocultural que depén de les associacions, i que no es duria a terme si no fora per elles. 

 
4. La signatura de convenis pluriennals amb les associacions per a la gestió de projectes i serveis 

públics dona estabilitat als processos d'educació en la participació. És la manera de reconéixer la 
tasca de les associacions i fer a la ciutadania corresponsable amb la seua ciutat. 

 
5. Hem d'enfortir el teixit associatiu de la ciutat. Intensificar la formació i acompanyament a les 

associacions per a enfortir les seues estructures i millorar l'eficàcia de la seua acció. 
 

6. Avaluar l'impacte de l'associació en el municipi per a comprovar el que aporten les associacions a 
Paiporta. Hem de posar en valor que és un servei públic per a la ciutadania. 

 
 
11.- 592288Y - AMORTITZACIÓ D'UNA PLAÇA D'OFICIAL DE LA POLICIA LOCAL EN 2a 
ACTIVITAT I CREACIÓ D'UNA PLAÇA DE PERSONAL TÈCNIC D’ADMINISTRACIÓ GENERAL 
(TMAG). 
 
El regidor delegat de Personal presenta un escrit contenint una esmena a la proposta dictaminada. La 
part sobre la qual es proposa l'esmena és del següent tenor literal: 
 
En les CARACTERÍSTIQUES QUALITATIVES DEL LLOC, en el punt IV ESPECIFICACIONS DEL LLOC, en la 
TITULACIÓ on diu: “TITULACIÓ: Grau en ciències del treball, graduat social, relacions laborals i recursos 
humans o titulació equivalent. Grau en dret i Grau en Administració i Direcció d'empreses”, afegir dues 
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titulacions més i quedaria així: “TITULACIÓ: Grau en ciències del treball, graduat social, relacions laborals 
i recursos humans o titulació equivalent. Grau en dret i Grau en Administració i Direcció d'empreses, 
Grau en Ciències Polítiques i de l'Administració Pública, Grau Obert en Ciències Socials i Jurídiques”. 
 
La Sra. Albalat formula una esmena verbal, en el sentit següent: 
 
En la denominació de la plaça, on diu “tècnic de recursos humans” ha de dir “tècnic mitjà 
d'Administració General, TMAG. 
 
En les funcions del lloc, últim paràgraf, on posa “qualsevol altra tasca de similar naturalesa que li siga 
encomanada pel seu superior jeràrquic”, ha de posar “qualsevol altra tasca de les quals corresponen a 
les funcions de TMAG que li siga encomanada pel seu superior jeràrquic”. 
 
Votació de les esmenes: 

• Vots a favor: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
• Vots en contra: 0 
• Abstencions: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 

 
Es dona compte de la proposta amb les esmenes incorporades. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 
L'Article 72 (Estructuració dels recursos humans) del Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei de l'estatut bàsic de l'empleat públic, disposa que “en el marc de les 
seues competències d'autoorganització, les administracions públiques estructuren els seus recursos 
humans d'acord amb les normes que regulen la selecció, la promoció professional, la mobilitat i la 
distribució de funcions i conforme al que es preveu en aquest capítol”. 
 
Per part seua, l'article 74 (Ordenació dels llocs de treball) del citat text legal, assenyala que “les 
administracions públiques estructuraran la seua organització a través de relacions de llocs de treball o 
altres instruments organitzatius similars que comprendran, almenys, la denominació dels llocs, els grups 
de classificació professional, els cossos o escales, si escau, a que estiguen adscrits, els sistemes de 
provisió i les retribucions complementàries. Aquests instruments seran públics”. 
 
La competència per a modificar la plantilla de personal, relació de llocs de treball i annex de personal 
correspon al Ple municipal, previ dictamen de la comissió informativa d'Hisenda i Administració General 
i negociació amb les organitzacions sindicals en la Mesa general de negociació. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Interior i Personal de data 21 d'octubre de 2020. 
 
Vistes les esmenes presentades i incorporades a aquest dictamen. 
 
Intervencions: 
- Sr. Císcar: es proposa l'amortització d'una plaça que ja estava vacant per jubilació del seu antic 
titular. D'altra banda, el departament de Personal té necessitat de més personal i s'ha considerat la 
creació d'aquesta plaça per a col·laborar amb els treballs. Es va tractar en la Mesa de Negociació i en la 
comissió informativa. 

 
- Sr. Ibor: aquest punt té 2 parts diferenciades: la creació de la plaça, amb el que estan d'acord, 
però porta també l'amortització de la plaça d'oficial de 2a activitat. En línia amb el que es va manifestar 
en la Mesa de Negociació i amb el que van manifestar els sindicats, el PP manifesta el seu desacord 
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perquè la plaça de 2a activitat seria susceptible de ser ocupada per una altra persona a la vista de l'edat 
de la plantilla. No estan d'acord amb l'amortització d'aquesta plaça pel que donaran el seu vot negatiu a 
la proposta ja que en aquesta es planteja conjuntament la creació i l'amortització. 

 
- Sr. Val: no és possible crear la plaça de TMAG sense aprovar l'amortització de la d'oficial, totes 
dues qüestions estan relacionades; a més la plaça a amortitzar no està ocupada. Recorda que en el 
govern anterior el Sr. Ibor va tirar al carrer a diversos treballadors. Ací no es tira al carrer a ningú perquè 
la plaça està vacant. 

 
- Sr. Estellés: el grup Ciudadanos mantindrà la seua abstenció. No entén per què porta 3 anys 
vacant la plaça d'oficial i no s'ha amortitzat, però ara es posicionen al costat dels sindicats i a més 
possiblement la plaça va a fer falta, encara que entén la proposta i que una cosa (creació d'una plaça) 
comporta l'altra (amortització). 

 
- Sr. Císcar: respecte al manifestat pels sindicats creu que aquests mai votaran a favor d'amortitzar 
alguna plaça. Per exemple, fa poc també van votar en contra d'amortitzar les places d'obrer, etc., sabent 
que ja no fan falta perquè aqueixos treballs els realitza l'empresa Espai. És cert que pot ser que els 
policies locals vagen a passar a segona activitat però no farien el treball assignat a aqueixa plaça perquè 
estava adscrita a l'àrea de mobilitat i ara no es necessiten aqueixes funcions. Si passen a 2a activitat no 
serà a aquesta plaça que era de conductor. I no es pot crear una plaça que fa falta en Personal si no 
s'amortitza l'altra i la d'oficial ni està ocupada ni s'ocuparà. 

 
- Sr. Ibor: recorda que la plaça la va crear l'alcalde socialista anterior, però tal com està la plantilla 
de la Policia Local tal vegada es necessite ocupar la plaça per a qualsevol altra activitat relacionada amb 
la mobilitat. Aprofita per a dir que aqueix vehicle, que és un bé públic, està abandonat en un polígon 
industrial amb un colp en la part posterior. El PP votarà no a la proposta perquè creuen que la 2a 
activitat per a la Policia Local és fonamental. Els sindicats, amb aquesta fonamentació, van votar en 
contra en la Mesa de Negociació i ara el vot del PP serà negatiu. 

 
- Sr. Císcar: diu al Sr. Ibor que està mal informat perquè el vehicle en qüestió està retirat, donat de 
baixa i en el desballestament. Es va posar a la disposició de Protecció Civil durant la pandèmia i amb tan 
mala sort que li van donar un colp. L'assegurança el va valorar i va dir que no valia la pena reparar-lo pel 
que es va tramitar la baixa i està en el desballestament. 

 
- Sra. Alcaldessa: demana als grups de l'oposició que revisen els informes per a saber de què s'està 
parlant en la proposta. La plaça es va crear en la passada legislatura, no és la que va crear el PSOE. I 
quan es va crear els grups PP i C’s van votar en contra. I ara voten en contra de l'amortització, quan la 
plaça està vacant des de la jubilació del seu últim titular. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

• Vots a favor: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
• Vots en contra: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
• Abstencions: 0 

 
L'Ajuntament Ple per majoria (11 vots a favor i 10 vots en contra) acorda: 
 
PRIMER.- Amortitzar la plaça d'oficial de la policia local en segona activitat existent en el pressupost 
vigent, programa 13400, estant la plaça vacant i dotada pressupostàriament. 
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SEGON.- Crear una plaça de personal tècnic mitjà d'Administració General (TMAG), Grup A2 de titulació, 
programa 92000, nivell de complement de destinació 22 i complement específic per import d’11.612, 75 
euros anuals, distribuïts en 14 pagues. 
 
TERCER.- Aprovar la fitxa de catàleg en els termes que seguidament s'indiquen: 
 
Núm. PLACES 1 
DENOMINACIÓ DEL LLOC Personal tècnic d’Administració General (TMAG) 
REG. JURÍDIC Funcionarial 
GRUP A2 
 

CARACTERÍSTIQUES QUALITATIVES DEL LLOC 

I. FUNCIONS COMUNES 
 
Realitzar quantes funcions es requerisquen i estiguen relacionades amb l'acompliment del lloc de 
treball, d'acord amb la normativa, reglaments o ordenances, i instruccions rebudes pel superior 
immediat perquè la Corporació puga prestar eficaç i eficientment els serveis públics que li competeixen 
amb l'objectiu de respondre als interessos generals de la comunitat local. 
 
Efectuar propostes de millora als seus superiors en relació amb els sistemes i processos de treball. 
 
Formar-se en aquelles matèries relacionades amb les seues competències i noves tecnologies de la 
informació i comunicació per a exercir el seu lloc de treball amb major eficàcia. 
 
Complir amb les normes de salut i higiene laboral i prevenció de riscos laborals. 
 
Realitzar aquelles funcions de tall anàleg o similar categoria, relacionades amb l'acompliment del seu 
lloc de treball que li siguen encomanades per a contribuir al bon funcionament del servei al qual 
pertany i, en general, de la Corporació. 
 
II.- MISSIÓ PRINCIPAL DEL LLOC DE TREBALL 
 
Programar, coordinar i executar les tasques pròpies del departament al qual pertany d'acord amb les 
normes de procediment jurídic i administratiu, i instruccions rebudes, a fi d'assegurar l'adequada gestió 
administrativa dels assumptes, expedients, processos i procediments que són competència d'aquest. 
 
Fer tasques de tràmit i col·laboració. 
 
Cooperar amb la seua prefectura immediata en la supervisió i coordinació de treballats exercits per 
personal relacionat funcionalment. 
 
Funcions de desenvolupament de tasques de gestió administrativa i suport de nivell intermedi comuns 
a l'actuació de l'Administració, aquelles que s'exerceixen fonamentalment en les àrees de tramitació i 
ordenació dels procediments administratius, gestió de recursos humans, econòmic financers, activitat 
contractual, participar en el desenvolupament local i de polítiques sectorials de les diferents 
dependències la competència de les quals corresponga a l'Administració Local. 
 
Tramitar expedients i processos administratius, formulació de diligències, actes, provisions, 
compareixences i oficis de mer tràmit, formulació de requeriments, citacions, notificacions i 
comunicacions i extensió de les oportunes diligències i actes administratius d'anàloga naturalesa. 
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CARACTERÍSTIQUES QUALITATIVES DEL LLOC 

 
Gestionar els processos de treball de caràcter administratiu, econòmic i comptable. 
 
Controlar els expedients i procesos 
 
Registre, tramitació i tramitació de terminis de les diferents sol·licituds. 
 
Registre, tramitació i control de terminis d'expedients en general, especialment els sotmesos a Junta de 
Govern, Ple i altres comissions. 
 
Col·laboració en la racionalització d'estructures i sistemes de treball i en la formalització i simplificació 
d'expedients, processos i impresos. 
 
Informar i atendre el públic tant presencial com telefònicament. 
 
Utilització de l'aplicació que corresponga 
 
Dur a terme les gestions necessàries per a resoldre les qüestions que se li plantegen o encarreguen en 
el seu àmbit competencial utilitzant el mitjà procedent en cada cas. 
 
Així com les pròpies del lloc segons el programa exigit i les establides en la RPT/Catàleg, i documents 
d'organització 
 
III. FUNCIONS MÉS SIGNIFICATIVES DEL LLOC 
 
Instrucció i gestió d'expedients de personal 
 
Comunicació d'altes i baixes d'empleats públics 
 
Elaboració de certificats de treball 
 
Organització de sistemes de treball com: elaboració d'horaris, substitucions, reclutament i selecció. 
 
Publicació d'anuncis i edictes de l'Ajuntament en els diferents mitjans de difusió. 
 
Ordenació de l'activitat professional: 
- Plantilla de personal. 
- Relació de llocs de treball. 
- Catàleg de llocs de treball. 
- Registre de personal. 
- Oferta pública d'ocupació. 
- Plantes d'ocupació. 
- Organització i planificació del personal. 
 
Elaboració de bases de selecció, informes i propostes d'acord en matèria de selecció de personal. 
 
Avaluació de l'acompliment i control del personal. 
 
Promoció professional i formació. 
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CARACTERÍSTIQUES QUALITATIVES DEL LLOC 

 
Coordinar matèria relativa a la prevenció de riscos laborals. 
 
Qualsevol altra tasca de les quals corresponen a les funcions de TMAG que li siga encomanada pel seu 
superior jeràrquic. 
 
IV. ESPECIFICACIONS DEL LLOC 
 
TITULACIÓ: Grau en ciències del treball, graduat social, relacions laborals i recursos humans o titulació 
equivalent. Grau en dret i Grau en Administració i Direcció d'empreses, Grau en Ciències Polítiques i de 
l'Administració Pública, Grau Obert en Ciències Socials i Jurídiques. 
 
FORMACIÓ ESPECÍFICA: Coneixements de la legislació en la matèria objecte de la seua competència. 
 
CONDICIONS DEL LLOC: 
- El lloc comporta l'exercici d'activitats de predomini intel·lectual i realització del treball sota 

supervisió del responsable i requereix aspectes essencials de coordinació, planificació i organització 
administratives dels expedients dels quals és responsable. El lloc requereix una alta especialització. 

- Jornada ordinària. 
- Dedicació normal. 
 
FORMA DE PROVISIÓ: Lliure/ promoció interna 
 
 

CARACTERÍSTIQUES ECONÒMIQUES DEL LLOC 

Nivell de complement de destinació 22 
Codi complement específic  
Codi complement tòxic-penós-perillós i activitat No procedeix 

 
SALARI BASE  

Personal funcionari Complement específic 967,73 € 
Personal laboral Complement d'activitat No procedeix 
 Complement tòxic-penós-perillós No procedeix 

 
QUART.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits legalment establits. 
 
 
12.- 594195X - MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS “PELS DEU ANYS 
TRANSCORREGUTS DES DELS SUCCESSOS DE GDEIM IZIK AL SÀHARA OCCIDENTAL”. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El 10 d'octubre hauran transcorregut ja deu anys des que el poble sahrauí plantara la primera haima del 
campament de Gdeim Izik, alçament en el qual els ciutadans del Sàhara Occidental es van manifestar 
pacíficament a l'oest d'Al-Aaiun per a protestar per les polítiques repressores del règim marroquí a les 
quals viuen sotmesos des de fa més de quaranta anys. 
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Al llarg d'aqueix mes van arribar a concentrar-se al voltant de 25.000 ciutadans i 8.000 haimes, 
convertint-lo en el campament més gran de protestes de la història del Sàhara Occidental. El govern 
marroquí va prohibir l'entrada de més sahrauís en el campament i va tallar el subministrament d'aigua i 
aliments, creant un bloqueig militar al voltant del campament. 
 
El 22 d'octubre van començar les agressions contra els quals intentaven entrar en el campament. El 24 
d'octubre trets de les forces armades van posar fi a la vida d'un xiquet de 14 anys. El 8 de novembre es 
va produir una intervenció brutal a les 5 del matí, en un enfrontament que s'estendria a Al-Aaiun. El 
resultat van ser 19 morts, més de 200 sahrauís portats a la Presó Negra d'Al-Aaiun i 24 presos polítics 
sobre els quals es dictaria sentència en 2017. Les seues penes de presó van des dels 20 anys a la cadena 
perpètua, i continuen sent víctimes de tortura, maltractaments, i negligència mèdica, veient-se 
acrescuda aquesta situació greument amb la crisi del Covid-19. 
 
Després dels successos de Gdeim Izik el poble sahrauí, al costat del suport de països com Mèxic, sol·licite 
a l'ONU que es realitzara una investigació de les greus violacions comeses pel Marroc. França es va 
oposar a això, i va bloquejar en el Consell de Seguretat tot intent de posar fi a la qüestió territorial del 
Sàhara Occidental. 
 
Fins a 1975 el Sàhara Occidental va ser província espanyola, i els deixem abandonats sense realitzar el 
procés de descolonització que els concedira la seua legítima sobirania sobre el territori. En 1975 el 
Tribunal de la Haia ja va declarar que el Marroc no posseïa cap mena d'autoritat territorial, i cap país la 
reconeix perquè Espanya des del punt de vista del dret internacional és responsable sobre el territori 
com a potència colonitzadora. 
 
És necessari des de la comunitat internacional donar una eixida real a la problemàtica que porta patint 
des de 1975 el poble sahrauí i en la qual Espanya té una responsabilitat directa. Fa ja 29 anys de l'alt al 
foc i la intervenció de Nacions Unides, període de temps en el qual s'han continuat espoliant els seus 
recursos, vulnerant la seua dignitat com a poble i les esperances del referèndum d'autodeterminació es 
troben cada vegada més llunyanes. I cada vegada són més els joves que no veuen una eixida possible a 
través d'unes vies pacífiques i es plantegen una volta a les armes. El dret internacional ha de fer-se 
valdre i aconseguir que es restauren els drets humans que es veuen vulnerats diàriament al Sàhara 
occidental. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Benestar Social, Sanitat i Salut Pública de data 
19 d'octubre de 2020. 
 
Intervencions: 
- Sra. Alcaldessa: la moció es presenta com a institucional. 

 
- Sr. Gadea: el tema és prou important per a dedicar-li una defensa més enllà de l'exposició de 
motius. “Dins de pocs dies es compliran 45 anys d'ocupació del territori del Sàhara Occidental pel Regne 
del Marroc. Podria ser aquest un moment oportú per a recordar la ignominiosa actuació del govern 
espanyol de 1975 i de les maniobres, del llavors rei d'Espanya Joan Carles I, hui fugitiu a Dubai. 
Maniobres encaminades a protegir el seu estatus, segons han posat recentment de manifest els 
documents desclassificats de la CIA americana. Encara que ho mereixen, no li dedicarem més temps a 
detallar aquestes acusacions. 

 
Ens centrarem en explicar perquè és tan necessària la reparació i la justícia per al poble sahrauí que hui, 
com demana la moció, passa a reconéixer la responsabilitat de l'Estat espanyol, exigir a l'estat del 
Marroc l'alliberament dels presos polítics i el respecte als drets humans de la població sahrauí i per a 
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reivindicar la realització d'un referèndum d'autodeterminació com l'eina política més adequada i justa 
per a donar una eixida al conflicte. 

 
Caldria recordar, abans de res, que més de 500.000 persones conformen el poble sahrauí, de les quals la 
meitat malviu en els campaments de refugiats en territori d'Algèria i l'altra meitat en l'antic territori del 
Sàhara Occidental. Aquestes persones pateixen quotidianament la conculcació dels seus drets en forma 
d'exili exterior i interior. 

 
Per tant, primerament, és necessari reconéixer la responsabilitat de l'Estat espanyol sobre la situació 
territorial del Sàhara Occidental. 

 
En 1975, entre finals d'octubre i el 14 de novembre, es perfilen els acords de Madrid pels quals es dona 
entrada en l'administració del Sàhara al Marroc i Mauritània, que més tard es repartiran el territori. 
Mentrestant, i a partir del 30 d'octubre, sota la cortina de fum de la Marxa Verda, les forces 
marroquines han envaït el territori per diversos punts de l'est, enmig del silenci i la passivitat espanyola, 
que no denuncia aquests fets ni a l'opinió pública ni a l'ONU. El 6 de novembre, la Marxa Verda penetra 
al Sàhara en direcció a l’Aaiun, amb la complicitat del govern espanyol i finalment el 28 de febrer de 
1976 l'Estat espanyol es retira dels territoris del Sàhara Occidental. 

 
A partir de llavors Espanya va abandonar unilateralment la seua posició de “potència administradora”, 
però les Nacions Unides van acceptar aquest abandó, per la qual cosa continua sent considerada “de 
iure” com a potència administradora al mateix temps que encara exerceix algunes competències 
administratives “de facto”. 

 
En segon lloc, exigir al Marroc el respecte als drets humans. La violació dels drets humans dels sahrauís 
per les forces d'ordre marroquines ha sigut àmpliament documentada per la premsa nacional i 
internacional, no solament en ocasió dels incidents més coneguts: els de la primera època de la invasió 
del Sàhara, que van provocar la fugida de desenes de milers de persones, fora del territori ocupat per les 
forces marroquines o més tard la brutal actuació de l'exèrcit marroquí en 2010 en el campament de 
Gdeim Izik, situat a 13 kilòmetres de l’Aaiun que va arribar a acollir milers de persones i que un diari 
espanyol resumia amb el titular “l’Aiun està en flames”. 

 
Serà El Guerguerat, el nou campament que s'està instal·lant en aquests dies, al sud del Sàhara a la 
frontera amb Mauritània, un nou Gdeim Izik? 

 
Els experts en conflictes internacionals Martín Beristain i González Hidalgo, en el seu informe “L'Oasi de 
la Memòria. Memòria Històrica i violacions dels drets al Sàhara Occidental” de l'Institut d'Estudis sobre 
Desenvolupament i Cooperació Internacional de la Universitat del País Basc, documenten que “Les xifres 
de persones sahrauís assassinades o desaparegudes pel règim marroquí, en termes percentuals respecte 
al conjunt de la població, superen a països com l'Argentina o Xile i són pròximes a les de la guerra del 
Salvador o a les de països que han patit genocidi com Guatemala o Timor-Leste”. 

 
I, en tercer lloc, posicionar-se a favor de la realització d'un referèndum d'autodeterminació sota 
supervisió de Nacions Unides. 

 
El poble sahrauí porta esperant poder decidir la seua destinació, des que en 1974 Espanya prometera un 
referèndum d'independència. I a pesar que l'esmentat referèndum torna a estar contemplat en 
l'anomenat “Pla d'Arranjament de la qüestió del Sàhara Occidental” d'agost de 1988, 32 anys després els 
sahrauís continuen esperant-ho. Les maniobres dilatòries del Marroc emparades per potències com 
França i els EUA quan no per la pròpia ONU han conduït a 32 anys més de menyspreu al dret 
internacional i als drets humans. 
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En tots aquests anys els arguments sobre la seguretat de la regió han passat per damunt dels drets de 
les víctimes de greus violacions de drets humans. El dret a la veritat, la justícia i la reparació hauria de 
formar part de la recerca d'eixides polítiques al conflicte. Les persones refugiades sahrauís dels 
campaments de Tinduf no han sigut mai vistes com a subjectes de drets. La seua situació sempre ha 
sigut percebuda com un problema polític i d'ajuda humanitària, però no de violació dels drets humans. 

 
És necessari trencar també el mur de silenci que envolta el conflicte en qüestió. Demanar responsabilitat 
als mitjans de comunicació i implicació en el món polític i acadèmic, que practicant una conducta de 
mala fe, invisibilitzen el conflicte i els seus efectes. En aquests àmbits hi ha una important quota de 
responsabilitat en la irresolució d'aquest conflicte. 

 
Fa falta també realitzar una crida a la societat civil perquè exercisca pressió sobre els organismes 
internacionals perquè complisquen amb les seues obligacions de sancionar la violació dels drets i 
l'incompliment dels acords. 

 
Insistim, enfront de l'oblit del conflicte del Sàhara Occidental, provocat per la imposició d'una 
perspectiva que prioritza una política del realisme basada en els interessos de les grans potències i que 
afavoreix els interessos del Marroc, és necessari, també, posar en primer pla el respecte als drets 
humans. 

 
Finalment, el grup municipal Compromís volem manifestar la nostra solidaritat amb el poble sahrauí i 
amb el seu legítim representant polític el Front Polisario, en el seu defensa del dret a 
l'autodeterminació, del respecte als drets humans i de la preservació de la identitat sahrauí.” 

 
- Sr. Ibor: agraeix al grup Compromís que la moció siga institucional. Paiporta acull des de fa anys a 
xiquets i xiquetes que malviuen en els campaments i els han tinguts com a fills i filles. El vincle de 
Paiporta amb el poble sahrauí no es pot trencar, són part de la ciutadania. Quant a la situació del Sàhara 
és deplorable, estan sotmesos per una dictadura i hi ha un govern tirànic que limita llibertats. Aquesta 
situació ha de ser controlada i Espanya té una responsabilitat en això. El grup municipal PP donarà 
suport a la moció d’APAHU. 

 
- Sra. Albalat: fa 10 anys que van ocórrer els greuges en els campaments. La comunitat 
internacional no dona resposta al problema, ja són 2 generacions les que estan vivint en una terra 
inhòspita i depenent de l'ajuda internacional. Les noves generacions no veuen futur i els espanyols són 
responsables de la situació perquè eren una província espanyola. Agraeix a APAHU que continue 
treballant per a donar suport al poble sahrauí. El grup Socialista votarà a favor de la moció. 

 
- Sr. Estellés: Ciudadanos reconeix la labor d’APAHU, dona gràcies al grup Compromís per poder 
formar part de la moció, ja que ara serà institucional. 

 
“Quan es lligen les vicissituds que ha patit el poble sahrauí un no pot menys que omplir-se d'indignació 
perquè s'han vist violats constantment els seus drets fonamentals durant ja 45 anys. 

 
3. Violacions dels drets humans 
…Tortures, desaparicions forçoses, abusos sexuals, vexacions… La població sahrauí que viu en els 
territoris ocupats pel Marroc pateix, sistemàticament, la violació dels seus drets més elementals. 

 
Els diferents Governs espanyols van gestionar el territori durant dècades, i el Sàhara va arribar a tindre 
l'estatus de província a Espanya a partir de 1958. Al mateix temps, en les Nacions Unides -organització a 
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la qual Espanya va ingressar en 1955- tots els habitants nadius del Sàhara rebien el Document Nacional 
d'Identitat. Un exemple: un nascut a  Sidi-Ifni pertany a la província de Màlaga segons el DNI actual. 

 
El 14 de novembre de 1975, Espanya, el Marroc i Mauritània van signar l'Acord de Madrid, pel qual 
Espanya cedia l'administració de la seua colònia a aquests dos països veïns del Sàhara i que havien 
reclamat el territori per a si. En 1976 les forces espanyoles van abandonar el Sàhara. No obstant això, el 
Tribunal Internacional de Justícia va dictaminar en 1975 que ni Mauritània ni el Marroc tenen cap dret 
sobirà sobre el Sàhara Occidental. D'altra banda, Nacions Unides considera nul l'Acord de Madrid: 
Espanya no podia transferir la sobirania al Marroc i Mauritània, si no fer un referèndum de 
determinació. 

 
El Sàhara Occidental, un extens territori situat en la costa atlàntica d'Àfrica, és un dels 17 territoris de 
tot el món considerat com una colònia pel Comité Especial de Descolonització de Nacions Unides. A 
més, és l'última colònia que queda en el continent africà i és l'únic dels 17 territoris que té com a 
potència colonial a Espanya. És a dir: el Sàhara Occidental continua sent una colònia, i Espanya continua 
sent responsable d'aqueix territori. 

 
L'ocupació de facto per al dret internacional és il·legal si es perpetua en el temps. L'ocupació manca d'un 
estatus jurídic, polític i això és el que succeeix amb el Marroc al Sàhara, des que en 1975 ho envaeix 
militarment sense cap títol jurídic, ni històric ni polític que l'avale. El dret internacional prohibeix que 
una potència colonial abandone aqueix territori abans que aqueixa població s'autodetermine via 
celebració del referèndum. No es pot abandonar unilateralment per la potència colonial el territori que 
administra. Per això, l'abandó declarat per Espanya per a finals de febrer de 1976 mai va ser reconegut 
per les Nacions Unides i de fet hi ha una resolució a l'octubre i desembre d'aqueix any en què l'ONU 
continua tractant a Espanya com a potència colonial. 

 
S'evidencia fonamentalment en l'acte del ple penal de l'Audiència Nacional de data 4 de juliol de 2014, 
que suposa tota una lliçó jurídica sobre el Sàhara Occidental i que ve a establir que Espanya continua 
sent la potència colonial del Sàhara actualment i que els delictes que es puguen cometre al Sàhara són 
competència directa de les autoritats judicials espanyoles. 

 
Per tot això des del grup municipal Ciudadanos reconeixem la necessitat de pressionar al Marroc perquè 
allibere als presos polítics del Sàhara occidental i ens posicionem a favor de la realització d'un 
referèndum d'autodeterminació sota la supervisió de Nacions Unides i observadors internacionals 
perquè el referèndum siga transparent. Moltes gràcies”. 

 
- Sr. Gadea: es congratula pel suport a la moció i l'esperit d'unanimitat en l'apreciació del conflicte. 
No és només una ajuda humanitària sinó un problema de drets humans, dret a viure i a l'existència com 
a poble. Dona les gràcies a tots els grups municipals. 

 
- Sra. Alcaldessa: manifesta el seu desig que la unanimitat que hi ha en aquest Ple arribe el dia que 
el govern de l'Estat reconega els drets del poble sahrauí. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Reconéixer la responsabilitat de l'Estat espanyol sobre la situació territorial del Sàhara 
Occidental. 
 
SEGON.- Reconéixer la necessitat de pressionar al Marroc amb el suport de la comunitat internacional 
perquè allibere als presos polítics que es troben retinguts en condicions inhumanes i d'extrema 
vulnerabilitat pel govern marroquí. 
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TERCER.- Posicionar-se a favor de la realització d'un referèndum d'autodeterminació sota supervisió de 
Nacions Unides. 
 
 
13.- MOCIONS 
No es presenten. 
 
 
Conclòs l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia i abans de passar al punt de “Precs i 
Preguntes”, es presenta el següent assumpte per raó d'urgència: 
 
- 338033Q.- Modificació pressupostària núm. 38/2020 de crèdit extraordinari finançat amb romanent 

de Tresoreria per a despeses generals. 

Intervencions: 
- Sr. Val: la motivació de la urgència és perquè en la comissió informativa no estava l'informe 
preceptiu a causa de la baixa de l'interventor i ara no han volgut esperar al Ple de novembre per a 
complir la sentència. 
 
A continuació, de conformitat amb el que s'estableix en l'article 91.4 del Reial decret 2568/1986, de 28 
de novembre (Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, ROF) es 
procedeix a votar sobre la procedència del seu debat, i s’aprova per unanimitat (21 vots afirmatius) pel 
que es passa a debatre l'assumpte relacionat. 
 
 
338033Q - MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA Núm. 38/2020 DE CRÈDIT EXTRAORDINARI 
FINANÇAT AMB ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 
 

I.- ANTECEDENTS 
 
I.1.- És necessari escometre la despesa que suposa l'execució de la sentència del Tribunal Superior de 
Justícia de la Comunitat Valenciana núm. 484 de 24 de juliol de 2019 sobre preu just de l'expropiació per 
ministeri de la llei del Sr. Francisco Soriano Alós i els interessos de la mateixa que no poden demorar-se 
per al pròxim exercici pressupostari. 
 
I.2.- En l'estat de despeses del pressupost general de l'Ajuntament no existeix crèdit, però si romanent 
positiu de Tresoreria. 
 

II.- FONAMENTS DE DRET 
 
L'article 177 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals (TRLHL) disposa: 
 
1. Quan haja de realitzar-se alguna despesa que no puga demorar-se fins a l'exercici següent, i no 
existisca en el pressupost de la corporació crèdit o siga insuficient o no ampliable el consignat, el 
president de la Corporació ordenarà la incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari, en el 
primer cas, o de suplement de crèdit, en el segon. 
 
2. L'expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l'aprovació del 
Ple de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits que els pressupostos. Seran així 
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mateix d'aplicació, les normes sobre informació, reclamació i publicitat dels pressupostos a què es 
refereix l'article 169 d'aquesta llei. [...] 
 
3. L'expedient haurà d'especificar la concreta partida pressupostària a incrementar i el mitjà o recurs 
que ha de finançar l'augment que es proposa. 
 
Aquest augment es finançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, amb nous o majors ingressos 
recaptats sobre els totals previstos en el pressupost corrent, i mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits 
de despeses d'altres partides del pressupost vigent no compromesos, les dotacions del qual s'estimen 
reduïbles sense pertorbació del respectiu servei. En l'expedient s'acreditarà que els ingressos previstos 
en el pressupost s’efectuaran amb normalitat, llevat que aquells tinguen caràcter finalista. [...]. 

Intervencions: 
 
- Sr. Val: el crèdit va destinat al compliment d'una sentència de preu just i els interessos. 
Augmenta a la quantitat de 33.000 euros. 
 
L'Ajuntament Ple per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació pressupostària en les següents aplicacions pressupostàries: 
 

Partida Descripció Import 
92000 22604 Despeses jurídiques 33.000 € 

 
Finançament: 
 

Aplicació Descripció Import 
87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 33.000 € 

 
SEGON.- Ordenar l'exposició al públic de l'acord plenari, previ anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
per 15 dies, durant els quals les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar 
reclamacions davant el Ple, i es considerarà definitivament aprovada la modificació pressupostària si 
durant l'esmentat termini no s’hagueren presentat reclamacions. 
 
 
14.- PRECS I PREGUNTES 
 
Intervencions 

- Sr. Ibor: com ja es va dir en l'anterior Ple, el dia 15 de juliol van tindre lloc unes jornades de 
violència de gènere. En elles una persona treballadora de l'Ajuntament va acusar la policia local de 
Paiporta, va dir alguna cosa que és molt greu (tenen informació directa), com que un policia local de 
Paiporta va cometre un delicte contra una víctima de la violència de gènere. L'alcaldessa va dir en el Ple 
de setembre que s'estava investigant als policies. Pregunta si s'ha iniciat algun expedient o s'han ignorat 
els fets. 

- Sra. Alcaldessa: és greu si el que es va plantejar fora veritat perquè afectaria víctimes de violència 
de gènere. Informa que s'ha sol·licitat a l'Agència Valenciana de Seguretat i Emergències (abans IVASPE) 
que nomenaren un instructor a l'efecte d'obrir un expedient d'informació reservada per a aclarir els fets. 
Es va designar l'instructor, però en intentar posar-se en contacte amb el designat han tingut 
coneixement que s'ha jubilat recentment pel que s'ha sol·licitat a l’IVASPE que realitze una nova 
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designació i estan a l'espera de la contestació. Quan es reba s'iniciarà l'expedient d'informació 
reservada. 

- Sr. Ibor: pregunta si s'ha obert algun expedient informatiu a la persona que va dir en la reunió les 
manifestacions d'acusació a la Policia Local. 

- Sra. Alcaldessa: s'ha de veure tot en l'expedient d'informació reservada. 

- Sra. Chisbert: quan l'instructor estiga nomenat sol·licita que, si és possible, es diga per a fer una 
funció de control sobre el tema. I si no fora possible sol·licita que se li conteste. 

- Sra. Alcaldessa: reitera que es tracta d'un expedient d'informació reservada d'esbrinament dels 
fets. 

- Sra. Lisarde: es refereix a la convocatòria per a cobrir el lloc d'intendent de la Policia Local, 
pregunta per què s'ha fet la tramitació per urgència sent que les funcions s'estan exercint per l'inspector 
i si és que no tenen confiança en aquest funcionari. 

- Sra. Alcaldessa: no es tracta d'una qüestió de falta de confiança, sinó que s'intenta que la 
plantilla de la policia local estiga al 100% i que tots els llocs estiguen coberts. Per això s'ha efectuat la 
convocatòria. 

- Sra. Lisarde: reitera la pregunta de per què s'ha seguit un procediment d'urgència. 

- Sra. Alcaldessa: en altres ocasions també es fan procediments per urgència. A més, es donen 
situacions de falta de cobertura de les places, com per exemple quan es van de vacances. Repeteix que 
es tracta que estiguen cobertes totes les places de la Policia Local. 

- Sra. Lisarde: insisteix que el que vol dir és per què no s'ha convocat de manera ordinària perquè 
tinguen més temps de presentar-se les persones interessades. 

- Sra. Alcaldessa: li contesta que s'han presentat moltes persones a la convocatòria. 

- Sr. Estellés: efectua les següents preguntes, encara que indica que les ha presentades per 
l'oficina Única. 

• Si està prevista una campanya de desratització 
• Per què porta tant de temps sense obrir-se la plaça Medi Ambient (creu que és aquesta la 

seua denominació). 
• Van sol·licitar per Única que es posaren carpes en l'ambulatori per a les esperes al carrer. 

Ara tornen a sol·licitar-ho i demanen major voluntat política. 

- Sr. Val: contesta el següent: 
• Han sol·licitat a l'empresa de desratització que emeta un informe, encara que ja avança 

que les incidències durant l'exercici 2020 són menors. Se li contestarà per escrit ja que ha 
presentat la pregunta per escrit. 

• Respecte la plaça Medi Ambient (parc situat al final del carrer Sant Ramon) es va 
adjudicar a una empresa i no ha complit els termes del contracte. Hi ha diferències en 
l'obra i el director de la mateixa ha fet un informe, el departament de Contractació veurà 
si ha de contractar-se una empresa perquè realitze les esmenes. S'està intentant que se 
solucione el problema. 
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- Sr. Estellés: li ha preguntat perquè li crida l'atenció que estiga tant de temps sense esmenar, 
igual que el tema de les rates. 

- Sra. Alcaldessa: sobre la col·locació de carpes en l'ambulatori li contesta que el mes d'abril o maig 
es van oferir unes carpes al Centre de Salut, també es va demanar un pressupost per a col·locar una 
estructura fixa. El coordinador del centre va dir que el que s'havia de fer és informar Conselleria. Es va 
remetre una carta a la Conselleria de Sanitat i Salut Pública i estan a l'espera que responga. Queden a la 
disposició del Centre de Salut.  

- Sr. Gadea: afig que no tenen la resposta de Conselleria però, no obstant això, es dedicarà 
personalment a aquest assumpte per a veure si obté abans la resposta. Sembla que era convenient 
posar una estructura permanente, però cal tindre en compte que no es pot actuar en un edifici que no 
és municipal.  

- Sra. Alcaldessa: recorda que per a tractar aquests temes també tenen els consells de Salut on 
estan tots els grups. 

- Sr. Estellés: a vegades fa falta voluntat perquè veuen al carrer a les persones que van al Centre 
de Salut i a vegades plou, etc. 

- Sr. Val: des de l'Ajuntament i també el gerent d’Espai han estat buscant solucions més enllà de la 
carpa. Però la Conselleria immediatament va dir que aqueix tema era de la seua competència. 

- Sr. Carratalá: respecte a la situació creada pel Covid planteja si en matèria d'aigües residuals es 
localitzarà la càrrega vírica de la població en els col·lectors, etc., per a saber la càrrega i la ràtio en els 
nuclis poblacionals i poder fer PCR. Demanaria que espenten tots en aqueixa direcció per a guanyar en 
salut. 

- Sr. Val: no pot donar una informació diferent a la que ja li va comentar. L'oferta que va presentar 
Omnium per a fer l'estudi immediat era per a un mes escàs. Creuen que això no és suficient. 

- Sr. Carratalá: en aquesta segona ona de Covid haurien de fer rastreig per a obtindre dades i 
poder actuar.  

- Sr. Carratalá: es podria preguntar als epidemiòlegs i que diguen la viabilitat. 

- Sra. Alcaldessa: es pot tornar a valorar. 

- Sr. Gutiérrez: planteja que podrien reclamar a la Conselleria d'Educació que no deixe 
abandonada a Paiporta i pose més mitjans per als instituts, ja porten quasi 3 anys demanant material, fa 
referència a la falta de canastres en el Jaume I i l'abandó de les baranes d'accés. Demanen que hi haja 
una implicació i que li demanen al conseller que deixe aqueix abandó.  

- Sr. Sánchez: ja són allí les canastres, però no estan muntades perquè ara en la situació actual no 
es pot jugar a causa del Covid. 

- Sr. Gutiérrez: la pròpia directora va demanar que la Conselleria les instal·le. 

- Sra. Albalat: es dirigeix al Sr. Gutiérrez i li diu que en la situació actual d’emergència sanitària no 
entén com es preocupa per unes canastres que no s'utilitzaran, mentre els equips docents estan fent 
l'impossible amb gran esforç. 
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- Sr. Gutiérrez: les canastres són només una mostra de la desídia que hi ha, perquè els xiquets i les 
xiquetes no tenen instal·lacions en garantia ni seguretat. 

- Sra. Gil: sobre la qüestió de l'intendent de la Policia Local li ha cridat l'atenció el que ha dit la Sra. 
Alcaldessa que hi ha interés en què estiga la plaça ocupada. També li xoca la urgència perquè fa més 
d'un mes se li va preguntar al regidor delegat de Policia Local per aqueix tema i els va dir que se li anava 
a donar una oportunitat a l'inspector. Pregunta a l'alcaldessa perquè en l'última Mesa de Negociació no 
va informar sobre les bases per a cobrir la plaça d'intendent i afig si això no és una falta de 
transparència. 

- Sra. Alcaldessa: sí que hi ha transparència perquè està publicada la convocatòria en el Butlletí 
Oficial de la Província i en el tauler d'anuncis de la web municipal, s'han presentat 10 persones a la 
selecció per a la comissió de serveis. 

- Sra. Gil: se'ls va informar que no anaven a traure la plaça. 

- Sr. Císcar: quan li van preguntar ell va dir que l'inspector estava fent-lo bé i calia donar-li una 
oportunitat. El decret de l'Alcaldia convocant la comissió de serveis és de 28 d'octubre i ho va signar 
l'alcaldessa dins de les seues atribucions; ell respecta aqueixa decisió. 

- Sra. Alcaldessa: el servei s'està duent bé però també cal tindre en compte que totes les places 
estiguen cobertes, hi ha un interés en què seguisquen avant tots els procediments. 

- Sra. Peyró: respecte a aqueix procés de selecció pregunta per què es realitza la valoració 
mitjançant una entrevista que és una cosa subjectiva. 

- Sra. Alcaldessa: es tracta de cobrir temporalment un lloc de treball en comissió de serveis; no es 
tracta d'un procés selectiu per a cobrir una plaça. 
 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dona per finalitzada la sessió, alçant-
se la mateixa a les 20 hores i 35 minuts del dia 29 d'octubre de 2020, del que com a secretària en done 
fe. 
 
 
DILIGÈNCIA.- Per a fer constar que, conforme al que es disposa en l'article 91 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, la present acta ha sigut aprovada, en 
els termes que figuren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 26 de novembre de 2020. 
 
 
 
 
ACTA Nº 10 - PLENO ORDINARIO DÍA 29/10/2020 
 
En Paiporta, siendo las 18:45 horas del día 29 de octubre de 2020, previa la correspondiente 
convocatoria y bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa Dª. Isabel Martín Gómez, asistida de la Secretaria 
de la Corporación Dª. Mª. José Gradolí Martínez, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, 
con el objeto de celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, los miembros de la Corporación que 
a continuación se expresan: 
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ASISTENTES: Alcaldesa-Presidenta: 
Dª. Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta) 
 
Concejales/as: 
D. Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta) 
Dª. Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta) 
D. Rafael Gadea Merino (Compromís per Paiporta) 
Dª. María Ángeles Val Cano (Compromís per Paiporta) 
Dª. Esther Amparo Coronado García (Compromís per Paiporta) 
Dª. María Isabel Albalat Asensi (PSOE) 
D. Vicent Ciscar Chisbert (PSOE) 
Dª. María Jesús López Sanz (PSOE) 
D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (PSOE) 
Dª. Esther Torrijos Alonso (PSOE) 
D. Vicente Ibor Asensi (PP) 
Dª. María Isabel Chisbert Alabau (PP) 
Dª. María Isabel Peyro Fernández (PP) 
Dª. María Consuelo Lisarde Marín (PP) 
D. Christian Montavez Redondo (PP) 
Dª. María Esther Gil Soler (PP) 
D. Alejandro Gutiérrez Martínez (PP) 
D. Manuel Carratalá Vila (PP) 
D. Francisco Estellés García (Ciudadanos de Paiporta) 
Dª. Matilde Cardós Sanz (Ciudadanos de Paiporta) 
 
Interventor: 
D. Antonio Pardo Picó 
 
Secretaria: 
Dª. Mª. José Gradolí Martínez 

 
 
Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y 
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente 
 

ORDEN DEL DÍA 
 

 SECRETARÍA 
1.- Aprobación, si procede, del acta nº 9/2020, de 24 de septiembre. 
2.- 579782D - Toma de posesión del cargo de concejala de la lista electoral de Compromís per 

Paiporta de Dª. Esther Amparo Coronado García. 
3.- Resoluciones dictadas por la Alcaldía y Concejalías Delegadas desde la última sesión ordinaria 

del Pleno. 
4.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la última sesión ordinaria del Pleno. 

 
URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD 

5.- 336800D - Aprobación definitiva plan parcial sector II consistente en modificación uso dotacional 
público de Villa Amparo. 

 
HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL 

6.- 599569K - Autorización, disposición y reconocimiento de obligaciones correspondientes a 
facturas con reparo. F/2020/52 
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7.- 592376W - Dar cuenta del período medio de pago 2 trimestre 2020 
8.- 492467H - Modificación ordenanza fiscal reguladora del IAE 
9.- 586334D - Modificación de crédito extraordinario financiado con bajas por anulación. Mod. 

41/2020. 
10.- 593542P - Moción del Grupo Municipal Socialista sobre declaración institucional reconociendo a 

las asociaciones como un servicio comunitario esencial. 
 

INTERIOR Y PERSONAL 
11.- 592288Y - Amortización de una plaza de oficial de la Policía Local en 2ª actividad y creación de 

una plaza de personal técnico de recursos humanos. 
 

BIENESTAR SOCIAL, SANIDAD Y SALUD PUBLICA 
12.- 594195X - Moción del grupo municipal Compromís “Por los diez años transcurridos desde los 

sucesos de Gdeim Izik en el Sáhara Occidental”. 
 

13.- 
 
MOCIONES 

 
14.- 

 
RUEGOS Y PREGUNTAS 

 
 
1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA Nº 9/2020, DE 24 DE SEPTIEMBRE. 
 
La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de 
formular observación al acta nº 9/2020, de 24 de septiembre. 
 
Intervenciones: 
El Sr. Gutiérrez solicita una rectificación en el acta, concretamente en el punto de Ruegos y Preguntas, 
donde pone “(…) solicita tener acceso al informe”, debe constar: “(…) solicita tener acceso al informe de 
la empresa de final del servicio”. 
 
El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artículo 91 del Reglamento de 
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, aprobado por Real Decreto 
2568/1986, de 28 de noviembre, acuerda por unanimidad de los asistentes (20 votos afirmativos) 
aprobar el acta nº 9/2020, de 24 de septiembre, en los términos que figuran en el borrador de la misma, 
incorporando la rectificación transcrita. 
 
 
2.- 579782D - TOMA DE POSESIÓN DEL CARGO DE CONCEJALA DE LA LISTA ELECTORAL 
DE COMPROMÍS PER PAIPORTA DE Dª. ESTHER AMPARO CORONADO GARCÍA. 
 
Se da cuenta del escrito de la Junta Electoral Central, recibido por correo electrónico el día 30 de 
septiembre de 2020, remitiendo la credencial emitida a favor de Dª Esther Amparo Coronado García, 
perteneciente a la lista electoral Compromís per Paiporta, que ha sido designada para que tome 
posesión como concejala tras el cese de D. Guillem Montoro López, cuya renuncia al cargo de concejal se 
hizo efectiva en la sesión plenaria celebrada el día 24 de septiembre de 2020. 
 
Dª Esther A. Coronado García ha presentado en Secretaría General su credencial, así como las 
preceptivas declaraciones sobre causas de posible incompatibilidad; bienes y actividades, conforme a lo 
establecido en el artículo 75.7 de la Ley 7/85, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local; 
así como en el artículo 131 de la Ley de la Generalitat 8/2010, de 23 de junio, de Régimen Local de la 
Comunidad Valenciana. 
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A continuación, la Sra. Coronado García, en cumplimiento de lo legalmente establecido presta promesa 
al cargo de concejala y pasa a ocupar un escaño en el salón de Plenos, incorporándose a la sesión como 
miembro de la Corporación.  
 
Intervenciones: 
 
- Sra. Coronado: “Quiero agradecer a las compañeras y compañeros de Compromís su confianza en mí, 

especialmente a Isabel Martín, nuestra alcaldesa, que siempre sabe como proponernos nuevos retos 
y liderar al equipo. Gracias tanto a las compañeras y compañeros no solo del grupo municipal, sino 
también del colectivo de Paiporta: un puñado de buenas personas con mucho corazón y grandes 
ideas. 

 
Yo jamás me habría planteado participar tan activamente en política si no fuera por la plena 
confianza que tengo en este equipo de personas honestas, tan trabajadoras, y con una experiencia 
tan remarcable. 

 
Gracias a Guillem Montoro por su apoyo y por ayudarme a hacer mi incorporación más fácil. Gracias 
por ayudarme también con su paciencia y amabilidad a Raquel la técnica del área, y Olga, Antonia, a 
la secretaria del Ayuntamiento… 

 
Aprovecho para saludar a las compañeras y compañeros de corporación, tanto a los socios de 
Gobierno, como la oposición. Espero poder trabajar con todos vosotros con entendimiento y diálogo, 
porque estoy convencida de que todos queremos lo mismo: mejorar la vida de las personas en 
Paiporta. 

 
Por mi parte, trataré de continuar el legado que nos deja Guillem, que ha hecho un trabajo 
formidable. Pero obviamente, aportaré también nuevas perspectivas porque parto de un bagaje 
diferente, como profesional, activista, como mujer y como madre. 

 
Así que finalizo haciéndoos testigos de que asumo esta responsabilidad con el compromiso de 
trabajar por una Paiporta feminista, diversa, igualitaria y más empática. Con humildad pero con 
convicción.” 

 
- Sr. Val: “Bienvenida a nuestro grupo, bienvenida en el ayuntamiento como nueva regidora. Estamos 

convencidos que harás una tarea importante y dedicarás todos los esfuerzos para conseguir una 
Paiporta más justa y solidaria”. 

 
- Sr. Ibor: da la bienvenida a la sra. Coronado y le dice que espera que en el ejercicio del cargo no haga 

exclusiones a los que no piensan como ella (se refiere a que ha prometido por imperativo legal). 
 
- Sra. Albalat: en nombre del grupo PSOE le da la bienvenida y le dice que va a llevar un área muy 

bonita (Igualdad), para lo cual le ayudaran en lo que puedan y necesite. 
 
- Sr. Estellés: le da la bienvenida, deseándole que trabaje mucho en beneficio de lo público. 
 
- Sra. Alcaldesa: le da la bienvenida y recuerda que cuando le propuso ir en el grupo Compromís ya 

sabía que es una persona comprometida, trabaja por las madres y ya lleva años haciendo política por 
las personas. Considera que Paiporta tiene suerte de contar con ella como concejala. 
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3.- SECRETARIA.- RESOLUCIONES DICTADAS POR LA ALCALDÍA Y CONCEJALÍAS 
DELEGADAS DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN DEL PLENO. 
 
En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local, 
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se 
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área 
habidas desde la última sesión del pleno, según consta en los libros correspondientes de la Corporación, 
cuyo resumen es el siguiente: 
 

NUMEROS DE DECRETOS TOTAL DECRETOS EMITIDOS 
Nº 2505/2020, de 15 de septiembre, al nº 2670/2020, de 2 de 
octubre, (ambos inclusive) 166 

 
Los miembros de la Corporación asistentes a la sesión quedan enterados. 
 
 
4.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN 
ORDINARIA DEL PLENO. 
 
En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local, 
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la 
última sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla: 
 

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN 
13 11 de septiembre de 2020 
14 18 de septiembre de 2020 
15 2 de octubre de 2020 

 
Los miembros de la Corporación asistentes a la sesión quedan enterados 
 
 
5.- 336800D - APROBACIÓN DEFINITIVA PLAN PARCIAL SECTOR II CONSISTENTE EN 
MODIFICACIÓN USO DOTACIONAL PÚBLICO DE VILLA AMPARO. 
 
Con fecha 11 de noviembre de 2019 el Concejal Delegado de Urbanismo, Medio Ambiente y 
Sostenibilidad dicta providencia al objeto de que se proceda a tramitar el expediente para modificar el 
uso de Villa Amparo con el fin de que se pueda implantar en el edificio un centro de día para personas 
mayores. 
 
Por los técnicos municipales se redacta la modificación del Plan Parcial del Sector-2 aprobado por 
acuerdo plenario de 22 de noviembre de 2001, en el cual Villa Amparo está calificada como uso 
dotacional público Educativo Cultural (ED) y perteneciente a la red secundaria de dotaciones públicas. 
 
La modificación redactada cambia el uso dotacional público Educativo Cultural (ED) a uso dotacional 
público Asistencial (TD). El objeto de esta modificación puntual es el cambio de uso con el objeto de 
implementar un centro de atención preventiva para personas mayores (centro de día) destinado a 
ofrecer servicios especializados y específicos para atender las necesidades de mantenimiento físico y 
emocional de estas personas.  
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La presente modificación puntual no altera las superficies destinadas a las dotaciones públicas, ya que 
únicamente cambia su uso pormenorizado y no afecta a la ordenación estructural por no pertenecer a la 
misma. No repercute sobre las Haciendas Públicas, porque el inmueble es de titularidad municipal y no 
supone impacto negativo alguno desde la perspectiva de género.  
 
La aprobación corresponde al Ayuntamiento Pleno por afectar a la red secundaria de dotaciones y no 
suponer alteración estructural alguna, ni ninguna acción de transformación del territorio.  
 
Se ha seguido el procedimiento simplificado de evaluación ambiental y territorial estratégica de 
conformidad con los criterios del Anexo VIII de la LOTUP y por acuerdo de la Junta de Gobierno Local de 
24 de enero de 2020 se emitió informe Ambiental y Territorial Estratégico FAVORABLE por considerar 
que no tiene efectos significativos sobre el medio ambiente, concluyendo que según establece el artículo 
51.2.b de la LOTUP, de acuerdo con los criterios del Anexo VIII de la misma, la modificación objeto del 
presente informe no establece el marco para proyectos y otras actividades sujetas a evaluación de 
impacto ambiental, no influye en otros planes o programas, no tiene incidencia en el modelo territorial 
vigente ni produce incremento en el consumo de recursos, no supone afección sobre elementos del 
patrimonio natural y cultural.  
 
El art. 63 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de ordenación del territorio, urbanismo y 
paisaje de la Comunitat Valenciana, determina que los planes y programas se revisarán o modificarán 
por el procedimiento previsto en esta ley con carácter general para su aprobación salvo previsión legal 
específica. En su número 3 establece que las nuevas soluciones propuestas deberán mantener el 
equilibrio del planeamiento vigente entre las dotaciones públicas y el aprovechamiento lucrativo, 
suplementando, en su caso, la red primaria y la red secundaria de dotaciones, de forma que cumplan con 
los criterios de calidad, capacidad e idoneidad exigidos según el anexo IV de esta ley y en su apartado 7 
que tendrá, en todo caso, la consideración de modificación de la ordenación pormenorizada de 
planeamiento, a los efectos de esta ley, el cambio de un uso dotacional de la red primaria o secundaria 
de los previstos en el plan, por otro igualmente dotacional público, destinado a la misma o distinta 
administración pública. 
 
Por Decreto de Alcaldía nº 424/2020 de 21 de febrero se resuelve exponer al público la modificación del 
Plan Parcial del Sector II propuesta, publicándose en el D.O.G.V. nº 8757 de 9 de marzo, en el Tablón 
Municipal y en la Web municipal y periódico “Las Provincias” de 4 de abril de 2020. 
 
Durante el plazo de exposición pública no se han presentado alegaciones.  
 
El art. 44.5 de la Ley 5/2014, de la Generalitat, de 25 de julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y 
Paisaje de la Comunitat Valenciana, establece que los ayuntamientos son competentes para la 
formulación y tramitación de los planes de ámbito municipal, y la aprobación de aquellos que fijen o 
modifiquen la ordenación pormenorizada, sin perjuicio de las competencias mancomunadas y de las que 
se atribuyen a la Generalitat en los apartados anteriores.  
 
En virtud de lo dispuesto en los artículos 22.2.c) en relación con el 47.2.ll).de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
reguladora de las Bases del Régimen Local corresponde al Ayuntamiento Pleno la aprobación inicial del 
planeamiento general y la aprobación que ponga fin a la tramitación municipal de los planes y demás 
instrumentos de ordenación previstos en la legislación urbanística con el voto favorable de la mayoría 
absoluta del número legal de miembros de la corporación.  
 
El acuerdo de aprobación definitiva, junto con sus normas urbanísticas, se publicarán para su entrada en 
vigor en el Boletín Oficial de la Provincia. Cuando la aprobación definitiva sea municipal, antes de su 
publicación, se remitirá una copia digital del plan a la Consellería competente en materia de ordenación 
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del territorio y urbanismo para su inscripción en el Registro Autonómico de Instrumentos de 
Planeamiento Urbanístico.  
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Urbanismo, Medio Ambiente y 
Sostenibilidad de fecha 20 de octubre de 2020, así como los informes emitidos. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: es un procedimiento más porque para poder construir un centro de día en Villa Amparo se ha 

de hacer el cambio de uso. 
 
- Sr. Ibor: el grupo PP votará a favor porque es un objetivo común. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar definitivamente la modificación del Plan Parcial del Sector-2, consistente en 
modificar el uso dotacional público de Villa Amparo que queda como dotación pública de uso Asistencial 
(TD) con el fin de que se pueda implantar en el edificio un centro de día para personas mayores todo ello 
de acuerdo a la parte expositiva de este acuerdo. 
 
SEGUNDO.- Ordenar que previa a la publicación del acuerdo de aprobación definitiva se remita una 
copia digital de la modificación antedicha a la Consellería de Política Territorial, Obras Públicas y 
Movilidad competente en materia de ordenación del territorio y urbanismo para su inscripción en el 
Registro Autonómico de Instrumentos de Planeamiento Urbanístico. 
 
TERCERO.- Publicar la aprobación definitiva en el Boletín Oficial de la Provincia así como en la web 
municipal. 
 
 
6.- 599569K - AUTORIZACIÓN, DISPOSICIÓN Y RECONOCIMIENTO DE OBLIGACIONES 
CORRESPONDIENTES A FACTURAS CON REPARO. F/2020/52. 
 
Vista la Providencia de Alcaldía. 
 
Vista la relación de facturas F/2020/52 cuyo detalle se relaciona a continuación:  
 

FRA EMPRESA IMPORTE 
2020/901 FCC MEDIO AMBIENTE S.A 62.294,78 € 
2020/1246 FCC MEDIO AMBIENTE S.A 62.294,78 € 
2020/1449 FCC MEDIO AMBIENTE S.A 62.294,78 € 
2020/1771 FCC MEDIO AMBIENTE S.A 62.294,78 € 
2020/1983 FCC MEDIO AMBIENTE S.A 62.294,78 € 

 
Vista la retención de crédito incluida en el expediente por RC 22020/363 Y RC 22020/20904. 
 
Visto informe de Intervención número 2020/0210 de fecha 07 de octubre de 2020. 
 
Visto informe del técnico de Urbanismo de fecha 15 de octubre de 2020. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Hacienda y Administración General de fecha 
21 de octubre de 2020. 
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Intervenciones: 
 
- Sr. Val: el contrato de RSU ya finalizó, actualmente está tramitándose la licitación del nuevo 

contrato, ha terminado el plazo de presentación de ofertas y se han presentado 6 empresas. 
Mientras, el trabajo de recogida de residuos se ha seguido prestando y han de pagar a la empresa. 
De ahí deriva el reconocimiento de las facturas. 

 
- Sr. Ibor: el grupo PP no apoyará la propuesta. El reparo de Intervención es a causa de haber un 

retraso. Pero es cierto que el trabajo se ha realizado y si no pagan sería un enriquecimiento injusto. 
Así que el grupo PP se abstendrá en la votación. 

 
- Sra. Albalat: el grupo socialista votará a favor porque las facturas se han de pagar. 
 
- Sr. Estellés: Ciudadanos votará a favor porque se han de hacer cargo de las facturas del trabajo 

realizado. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 8 (PP) 

 
El Ayuntamiento Pleno, por mayoría (13 votos a favor y 8 abstenciones) acuerda: 
 
PRIMERO.- Resolver la discrepancia al informe de Intervención número 2020/0210 de fecha 07 de 
octubre de 2020. 
 
SEGUNDO.- Autorizar, disponer y reconocer las obligaciones correspondientes a las facturas indicadas 
anteriormente a favor de la mercantil FCC MEDIO AMBIENTE S.A con CIF A28541639. 
 
 
7.- 592376W - DAR CUENTA DEL PERÍODO MEDIO DE PAGO 2º TRIMESTRE 2020. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Hacienda y Administración General de fecha 
21 de octubre de 2020. 
 
De acuerdo con lo previsto en el Real Decreto 635/14 de 25 de julio (modificado por el Real Decreto 
1040/17 de 22 de diciembre) por el que se desarrolla la metodología de cálculo del periodo medio de 
pago a proveedores de las Administraciones Públicas, se da cuenta al Pleno del Ayuntamiento de los 
datos relativos al periodo medio de pago a proveedores del 2º trimestre de 2020 obtenido por: 
 

El propio Ayuntamiento 3,45 días 
La entidad pública empresarial ESPAI 1,70 días 
El agregado de ambos 3,13 días 

 
De este modo figura en la Oficina Virtual para la Coordinación Financiera de las Entidades Locales. 
 
Intervenciones: 
- Sr. Val: se han de felicitar por la buena gestión del Ayuntamiento de Paiporta. Que el PMP sea tan 

bajo quiere decir que las cosas funcionan bien. 
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- Sra. Alcaldesa: manifiesta el agradecimiento al área económica y también al resto de áreas porque el 
trimestre del que se da cuenta coincide con la pandemia y se han obtenido estos buenos resultados. 

 
El Pleno queda enterado. 
 
 
8.- 492467H - MODIFICACIÓN ORDENANZA FISCAL REGULADORA DEL IAE. 
 
En Pleno celebrado el pasado 30 de julio se aprobó modificación ordenanza fiscal reguladora del 
Impuesto sobre Actividades Económicas. La modificación aprobada incluía bonificaciones para el caso de 
que se realizaran instalaciones para el aprovechamiento de energías renovables. En la redacción 
aprobada se establecía bonificación sin tener en cuenta la cantidad invertida en la instalación, de forma 
tal que con poca inversión en la instalación de aprovechamiento de energía renovable se podía acceder a 
bonificación incluso superior a la inversión realizada. Con la modificación que se propone se pretende 
establecer una limitación a la subvención condicionada al importe de la inversión.  
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Hacienda y Administración General de fecha 
21 de octubre de 2020. 
 
Intervenciones: 
- Sr. Val: se refiere a las modificaciones que ya se hicieron en el pleno del mes de septiembre en las 

ordenanzas. Ahora, en esta modificación, hay ciertas cuestiones técnicas que se establecen como 
requisitos en las instalaciones. 

 
- Sr. Ibor: es una modificación técnica y razonable, el voto del PP será a favor. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Modificar el apartado b) del artículo 7 de la Ordenanza Fiscal Reguladora del Impuesto sobre 
Actividades Económicas, cuya redacción queda como sigue: 
 

“b) Se establece una bonificación de 50 por 100 en la cuota municipal, para los sujetos pasivos 
que utilicen o produzcan energía a partir de instalaciones para el aprovechamiento de energías 
renovables, instalaciones solares fotovoltaicas de autoconsumo, que permiten el desarrollo de 
generación eléctrica distribuida en todo el territorio, así como la instalación de sistemas 
generadores térmico a partir de energías geotérmicas o aerotérmicas. 
 
Sólo se podrán acoger a la bonificación aquellas instalaciones de energía renovable con una 
potencia mínima instalada de 10KW, o en el caso de instalaciones solares fotovoltaicas con una 
potencia mínima de KWp. 
 
La bonificación no puede ser motivo de lucro para el beneficiario, por lo que está limitada a un 
porcentaje del coste real de la instalación. El periodo de tiempo de aplicación de la bonificación 
no podrá superar los tres años, y el total de IAE bonificado no puede superar el 50% del coste de 
la instalación. 
 
Para ser beneficiario de esta bonificación se deberán cumplir con los siguientes requisitos: 

- Ha de tratarse de instalaciones nuevas que se realicen a partir de la aprobación de esta 
ordenanza. 
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- Las instalaciones de sistemas para el aprovechamiento eléctrico de la energía del sol, térmico, 
geotérmico, aerotérmico, deben de disponer de la correspondiente homologación o 
autorización municipal. 

- La instalación debe haber sido realizada con posterioridad a la obtención de la 
correspondiente licencia de primera ocupación. 

 
Para poder ser beneficiario de la bonificación será necesaria la presentación de la siguiente 
documentación: 

3. Solicitud de sujeto pasivo con anterioridad a 31 de diciembre del ejercicio inmediatamente 
anterior del que se solicita, la correspondiente solicitud. 

4. Certificado de Instalación donde conste presupuesto de la instalación. 
 
A la vista de la documentación presentada, se emitirá informe técnico municipal en el que se 
haga constar que se cumple con la normativa vigente en esa materia. 
 
Esta bonificación se mantendrá durante un periodo máximo de tres años.” 

 
SEGUNDO.- Proceder a la publicación en el Tablón de Anuncios del Ayuntamiento y mediante Edicto en el 
Boletín Oficial de la Provincia, de conformidad con lo dispuesto en el artículo 17, puntos 1 y 2, del R.D. 
Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las 
Haciendas Locales, para que durante el plazo de treinta días hábiles, pueda ser examinado el expediente 
y presentar las reclamaciones que se estimen oportunas. 
 
En el supuesto de no presentarse reclamaciones, el acuerdo provisional se entenderá definitivamente 
aprobado, no entrando en vigor hasta que se haya publicado completamente su texto de acuerdo con lo 
establecido en el artículo 17.4 del citado R. D. Legislativo 2/2004 y 111 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
 
9.- 586334D - MODIFICACIÓN DE CRÉDITO EXTRAORDINARIO FINANCIADO CON BAJAS 
POR ANULACIÓN. MOD. 41/2020. 
 
Examinado el expediente de Modificación de Crédito extraordinario financiado con bajas por anulación 
MOD. 41/2020, así como con cuántos informes y documentos obran en el mismo, y en base a los 
siguientes 

I.- HECHOS 
 
I.1.- Vista la necesidad de actualizar los equipos informáticos del área de Bienestar Social, Sanidad y 
Salud Pública, para agilizar el uso de las aplicaciones informáticas requeridas en la gestión de varias 
actividades del área. 
 
I.2.- Visto la falta de espacio que tiene el personal del área de Bienestar Social, Sanidad y Salud Pública, 
para poder trabajar y por lo cual se tiene que reubicar parte del equipo del área fuera del edificio del 
Ayuntamiento. 
 
I.3.- Providencia de Inicio del Concejal Delegado del Área de Bienestar Social, Sanidad y Salud Pública de 
fecha 10 de octubre de 2020. 
 
I.4.- Informe de fiscalización favorable nº 145/2020 de fecha 15 de octubre de 2020. 
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II. FUNDAMENTOS JURÍDICOS. 
 
II.1.- Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales. 
 
II.2.- Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
 
II.3.- Real Decreto 500/1990, de 20 de abril por el que se desarrolla el capítulo primero del título sexto de 
la Ley 39/1988, de 28 de diciembre, reguladora de las Haciendas Locales, en materia de presupuestos. 
 
II.4.- Bases de Ejecución del presupuesto. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Hacienda y Administración General de fecha 
21 de octubre de 2020. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: la modificación de crédito está justificada porque en Bienestar Social se ha hecho teletrabajo 

durante el periodo de pandemia y había la previsión de comprar equipos informáticos portátiles para 
poder continuar trabajando. 

 
- Sr. Ibor: el grupo PP votará a favor. 
 
- Sra. Albalat: dado el incremento de personal del área de Bienestar Social hay falta de espacio para 

ubicar a todos y hay que comprar los equipos que se necesiten para teletrabajar. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar la modificación de crédito extraordinario financiado con bajas por anulación MOD. 
41/2020, en la forma siguiente: 
 
Partidas que son incrementadas: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓN IMPORTE DE ALTA 
231.10_626.00 Inversión nueva servicios. Equipos para proceso de información. 11.800,00 € 
 TOTAL 11.800,00 € 

 
Partidas que disminuyen: 
 

PARTIDA 
PRESUPUESTARIA DESCRIPCIÓN IMPORTE DE BAJA 

337.00_227.99 Otros trabajos realizados por otras empresas y profesionales. 11.800,00 € 
 TOTAL 11.800,00 € 

 
SEGUNDO.- Someter a información pública por un periodo de 15 días hábiles, en el Tablón de anuncios 
del Ayuntamiento y en el Boletín Oficial de la Provincia. 
 
TERCERO.- De no presentarse reclamaciones se entenderá definitivamente aprobada, sin nuevo acuerdo, 
procediéndose a su Publicación en el Boletín Oficial de la Provincia. 
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10.- 593542P - MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA SOBRE DECLARACIÓN 
INSTITUCIONAL RECONOCIENDO A LAS ASOCIACIONES COMO UN SERVICIO 
COMUNITARIO ESENCIAL. 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
Durante la crisis sanitaria del COVID-19 las asociaciones han sido capaces de identificar aquellas 
necesidades de la población que no estaban siendo cubiertas y las han atendido, dando ayuda en la 
proximidad y en la cotidianidad. Las asociaciones han desarrollado fórmulas innovadoras para reorientar 
su actividad ante las dificultades y han ideado diferentes formas de actuar durante el confinamiento, sin 
dejar de atender a las personas más vulnerables o de paliar la situación de crisis sanitaria y social. Han 
puesto en marcha nuestras redes vecinales y de apoyo mutuo que han cubierto una amplia gama de 
necesidades a diferentes colectivos, como personas con diversidad funcional, personas mayores, 
personas con necesidades básicas, niños y niñas y población en general.  
 
Además de las consecuencias para la salud y la economía, la población ha visto afectada su vida 
sociocultural, educativa, festiva, la práctica deportiva, etc. que ha quedado condicionada por la COVID-
19. El impacto emocional que ha sufrido la población como consecuencia de situaciones de 
confinamiento, por la situación socioeconómica o para asumir esta situación, tendrá que ser trabajada 
de forma conjunta por toda la población, pero, será esencial la existencia de un movimiento asociativo 
fuerte que vuelvo a poner en marcha las actividades que dan vida en el municipio. Estas actividades 
serán necesarias para la gestión emocional de esta crisis. En este sentido, las asociaciones tienen que 
actuar como herramienta esencial de la sociedad y garantizar la igualdad de oportunidades y derechos 
para compensar las desigualdades personales, culturales, económicas o sociales, que en este caso 
resultan agravadas con motivo de la pandemia de carácter mundial. Por eso, hay que seguir fomentando 
y garantizando un movimiento asociativo fuerte.  
 
Solo desde la solidaridad colectiva reconstruiremos socialmente nuestros barrios, pueblos y ciudades. 
Para lo cual necesitaremos todo el capital humano e inteligencia de la cual disponemos. Y, en todo esto, 
el movimiento asociativo, que aglutina además del 40% de la población, tiene un papel fundamental. 
Necesitaremos reencontrarnos, sentir que pertenecemos a una comunidad o a un grupo. Necesitaremos 
celebrar, festejar, compartir, discutir, ilusionarnos con nuestros proyectos colectivos, trabajarnos las 
frustraciones y los miedos, apasionarnos con nuestras actividades y rituales, ayudar a los otros y cambiar 
la devastadora realidad desde bajo. 
 
Tenemos que valorar el gran capital social y la inteligencia colectiva del movimiento asociativo porque lo 
necesitamos. Atienden a los colectivos más vulnerables y participan en la actividad deportiva, musical, 
de ocio y tiempo libre, extraescolar... Las asociaciones son capaces de organizar las Fallas, propuestas 
musicales, actividades deportivas, etc. Son, sobre todo, capaces de mantener la vida social de los 
municipios. 
 
El Ayuntamiento tiene que reconocer la tarea de las asociaciones como un servicio esencial y necesario 
para nuestro municipio. Tiene que considerar a las asociaciones como un sector con el que hay que 
coordinarse para planificar la recuperación y reconocer al movimiento asociativo como un sector 
generador de trabajo. 
 
Todo esto en un contexto de crisis social y económica que reclamará una reorientación de los recursos y 
presupuestos de todas las Administraciones Públicas (locales, autonómicas, estatales y europea). 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Hacienda y Administración General de fecha 
21 de octubre de 2020. 
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Intervenciones: 
 
- Sra. Torrijos: “Desde el Grupo Municipal Socialista se ha presentado esta propuesta con la intención 

de hacer una declaración institucional dónde se reconozca a las asociaciones como un servicio 
esencial. Todas y todos sabemos lo importante que es el movimiento asociativo en nuestro municipio, 
se estima que aglutina alrededor del 40% de la población, es decir, CASI LA MITAD DE NUESTROS 
VECINOS Y VECINAS PERTENECEN A UNA ASOCIACIÓN, ya sea ámbito cultural, deportivo, social, 
educativo…. En ellas fomentan valores tan importantes como el compañerismo, el compromiso, el 
esfuerzo, la solidaridad… En resumen, contribuyen al enriquecimiento personal de nuestra 
ciudadanía. 

 
Hay centenares de actividades anuales organizadas por nuestras asociaciones, actividades que se 
han visto reducidas o directamente canceladas durante esta crisis sanitaria. Un estudio realizado 
recientemente indica que el 70% de las asociaciones considera que esta crisis tendrá un grave 
impacto en el tejido asociativo. Más de un 60% no  tiene fondos de reserva para hacer frente a la 
crisis y  más de un 65% han reducido considerablemente sus ingresos. Algunas se enfrentan al miedo 
de desaparecer. Sin embargo, ellas han sido capaces de identificar las necesidades de la ciudadanía y 
han desarrollado fórmulas para reorientar su actividad y actuar durante el confinamiento. El impacto 
emocional que ha sufrido y sigue sufriendo nuestra población deberá ser gestionado para que 
podamos volver a reencontrarnos, celebrar, festejar, compartir, discutir, ilusionarnos con proyectos 
colectivos, trabajarnos las frustraciones y los miedos, ayudar a los otros y cambiar la devastadora 
realidad. Es por ello que será esencial contar con la existencia de un movimiento asociativo fuerte 
que vuelva a poner en marcha las actividades que dan vida a nuestro municipio y compense las 
desigualdades personales, culturales, económicas o sociales que se han agravado con la pandemia. 

 
El ayuntamiento tiene que reconocer la labor de las asociaciones como un servicio esencial y 
necesario para nuestro municipio. Tiene que considerar a las asociaciones como un sector con el que 
hay que coordinarse para planificar la recuperación y reconocer al movimiento asociativo como un 
sector generador de trabajo. Debemos tener en cuenta sus propuestas, debemos estudiar su 
situación socio-económica para buscar iniciativas de apoyo, tenemos que dar continuidad a los 
convenios que firmamos con ellas, intensificar su formación y evaluar lo que aportan a Paiporta para 
poner en valor su trabajo. Por ellas y por nuestro pueblo debemos fortalecer nuestro tejido 
asociativo”. 

 
- Sr. Ibor: agradece al PSOE que la moción inicial se considere institucional, por lo tanto, ahora parte 

de todo el consistorio y tiene más impacto en la sociedad. Destacar las asociaciones excede de toda 
ideología política. Hay asociaciones animalistas, taurinas, ecológicas, peñas de tiro y arrastre como 
expresión de la tradición, coros, cofradías… Cree que todas tienen que estar bajo el amparo de esta 
moción. El voto del PP será favorable. 

 
- Sr. Val: “Desde Compromís nos sumamos a esta declaración institucional convencidos de que las 

asociaciones cívicas educativas y socio-culturales, deportivas, medioambientales, etc, con diversidad 
de objetivos y finalidades son un servicio comunitario esencial y contribuyen de manera fundamental 
en la transformación social a través de la participación. Tenemos que reconocer el trabajo y los 
vínculos solidarios entre las personas que forman las asociaciones de tal manera que tengan la 
seguridad y convencimiento de que el ayuntamiento como administración más próxima está siempre 
a su lado. 

 
- Sr. Estellés: “Desde el grupo Municipal Cs reconocemos que una de las cosas que define la identidad 

de una población en defensa de sus raíces, es el tejido asociativo. Por eso defender su integridad, su 
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independencia y ayudar a construir vínculos entre la población, debe ser responsabilidad de los 
gestores de la población. No podemos entender una sociedad libre sin valorar y reconocer lo que 
aporta el tejido asociativo a nuestra población. Cuando definimos la identidad se dice que se basa en 
un territorio, una cultura, una lengua, unas instituciones…, en una voluntad colectiva de ser lo que 
somos, pero también en el tejido asociativo, que quiere decir la implicación de la sociedad 
organizada para ocuparse de los grandes temas y necesidades de nuestra sociedad. 

 
Por eso debemos potenciar el valor que representa la diversidad de todo el tejido asociativo para 
nuestra población, en especial en estos momentos tan difíciles, en donde pequeñas ayudas tienen un 
gran significado para ellas. Debemos identificar valores comunes, potenciarlos y trabajar sobre ellos 
para que sean elementos de cohesión para todos los miembros de las Asociaciones. 

 
Atendamos con mayor prioridad a aquellas personas con diversidad funcional, personas mayores, 
personas con necesidades básicas, en general a aquellas personas que necesiten más de nuestra 
sensibilidad y apoyo. Muchas gracias.” 

 
- Sra. Torrijos: da las gracias a todos los grupos de la corporación porque tienen un denominador 

común: el tejido asociativo. Hoy ha ganado mucho Paiporta y su movimiento asociativo. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 

1. Declaración institucional que reconozca el trabajo que hacen las asociaciones como un “servicio 
comunitario esencial” que mejora la vida de las personas y da vida en el municipio. Agentes 
fundamentales para la transformación social y en la construcción del interés general, la 
solidaridad y el fomento de la convivencia. 

 
2. Que se tengan en cuenta sus propuestas, pensadas y elaboradas para la mejora de nuestros 

municipios (movilidad sostenible, transporte público, protección de l'Horta, Parques Naturales, 
corredores verdes, propuestas urbanísticas y sociales, etc.) a través de procesos de participación 
con el Ayuntamiento de Paiporta para la reconstrucción del municipio, la comarca y la vida social. 

 
3. Que el Ayuntamiento inicie trabajos de estudio de la situación socio-económica de las 

asociaciones locales con tal de buscar iniciativas de apoyo. Reconocer que hay gran parte de la 
actividad sociocultural que depende de las asociaciones, y que no se llevaría a cabo si no fuera 
por ellas. 

 
4. La firma de convenios plurianuales con las asociaciones para la gestión de proyectos y servicios 

públicos da estabilidad a los procesos de educación en la participación. Es la manera de 
reconocer la tarea de las asociaciones y hacer a la ciudadanía corresponsable con su ciudad. 

 
5. Tenemos que fortalecer el tejido asociativo de la ciudad. Intensificar la formación y 

acompañamiento a las asociaciones para fortalecer sus estructuras y mejorar la eficacia de su 
acción. 

 
6. Evaluar el impacto de la asociación en el municipio para comprobar lo que aportan las 

asociaciones a Paiporta. Tenemos que poner en valor que es un servicio público para la 
ciudadanía. 
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11.- 592288Y - AMORTIZACIÓN DE UNA PLAZA DE OFICIAL DE LA POLICÍA LOCAL EN 2ª 
ACTIVIDAD Y CREACIÓN DE UNA PLAZA DE PERSONAL TÉCNICO DE ADMINISTRACIÓN 
GENERAL (TMAG). 
 
El concejal delegado de Personal presenta un escrito conteniendo una enmienda a la propuesta 
dictaminada. La parte sobre la que se propone la enmienda es del siguiente tenor literal: 
 

En las CARACTERÍSTICAS CUALITATIVAS DEL PUESTO, en el punto IV ESPECIFICACIONES DEL PUESTO, 
en la TITULACIÓN donde dice: “TITULACIÓN: Grado en ciencias del trabajo, graduado social, 
relaciones laborales y recursos humanos o titulación equivalente. Grado en derecho y Grado en 
Administración y Dirección de empresas”, añadir dos titulaciones más y quedaría así: “TITULACIÓN: 
Grado en ciencias del trabajo, graduado social, relaciones laborales y recursos humanos o titulación 
equivalente. Grado en derecho y Grado en Administración y Dirección de empresas, Grado en 
Ciencias Políticas y de la Administración Pública, Grado Abierto en Ciencias Sociales y Jurídicas”. 

 
La Sra. Albalat formula una enmienda verbal, en el sentido siguiente: 
 
En la denominación de la plaza, donde dice “técnico de recursos humanos” ha de decir “técnico medio de 
Administración General, TMAG”. 
 
En las funciones del puesto, último párrafo, donde pone “cualquier otra tarea de similar naturaleza que 
le sea encomendada por su superior jerárquico”, debe poner “cualquier otra tarea de las que 
corresponden a las funciones de TMAG que le sea encomendada por su superior jerárquico”. 
 
Votación de las enmiendas: 

 Votos a favor: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 

 
Se da cuenta de la propuesta con las enmiendas incorporadas. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 
El Artículo 72 (Estructuración de los recursos humanos) del  Real Decreto Legislativo 5/2015, de 30 de 
octubre, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley del Estatuto Básico del Empleado Público, 
dispone que “en el marco de sus competencias de autoorganización, las Administraciones Públicas 
estructuran sus recursos humanos de acuerdo con las normas que regulan la selección, la promoción 
profesional, la movilidad y la distribución de funciones y conforme a lo previsto en este capítulo”. 
 
Por su parte, el artículo 74 (Ordenación de los puestos de trabajo) del citado texto legal, señala que “las 
Administraciones Públicas estructurarán su organización a través de relaciones de puestos de trabajo u 
otros instrumentos organizativos similares que comprenderán, al menos, la denominación de los 
puestos, los grupos de clasificación profesional, los cuerpos o escalas, en su caso, a que estén adscritos, 
los sistemas de provisión y las retribuciones complementarias. Dichos instrumentos serán públicos”. 
 
La competencia para modificar la plantilla de personal, relación de puestos de trabajo y anexo de 
personal corresponde al pleno municipal, previo dictamen de la comisión informativa de hacienda y 
administración general y negociación con las organizaciones sindicales en la mesa general de 
negociación. 
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Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Interior y Personal de fecha 21 de octubre de 
2020. 
 
Vistas las enmiendas presentadas e incorporadas a dicho dictamen. 
 
Intervenciones: 
- Sr. Císcar: se propone la amortización de una plaza que ya estaba vacante por jubilación de su 

antiguo titular. Por otra parte, el departamento de Personal tiene necesidad de más personal y se ha 
considerado la creación de esta plaza para colaborar con los trabajos. Se trató en la mesa de 
negociación y en la comisión informativa. 

 
- Sr. Ibor: este punto tiene 2 partes diferenciadas: la creación de la plaza, con lo que están de acuerdo, 

pero lleva también la amortización de la plaza de oficial de 2ª actividad. En línea con lo que se 
manifestó en la Mesa de Negociación y con lo que manifestaron los sindicatos, el PP manifiesta su 
desacuerdo porque la plaza de 2ª actividad sería susceptible de ser ocupada por otra persona a la 
vista de la edad de la plantilla. No están de acuerdo con la amortización de esta plaza por lo que 
darán su voto negativo a la propuesta ya que en esta se plantea conjuntamente la creación y la 
amortización. 

 
- Sr. Val: no es posible crear la plaza de TMAG sin aprobar la amortización de la de oficial, ambas 

cuestiones están relacionadas; además la plaza a amortizar no está ocupada. Recuerda que en el 
gobierno anterior el sr. Ibor echó a la calle a diversos trabajadores. Aquí no se echa a la calle a nadie 
porque la plaza está vacante. 

 
- Sr. Estellés: el grupo Ciudadanos va a mantener su abstención. No entiende por qué lleva 3 años 

vacante la plaza de oficial y no se ha amortizado pero ahora se posicionan al lado de los sindicatos y 
además posiblemente la plaza vaya a hacer falta, aunque entiende la propuesta y que una cosa 
(creación de una plaza) conlleva la otra (amortización). 

 
- Sr. Císcar: con respecto a lo manifestado por los sindicatos cree que éstos nunca votarán a favor de 

amortizar alguna plaza. Por ejemplo, hace poco también votaron en contra de amortizar las plazas 
de albañil, etc., sabiendo que ya no hacen falta porque esos trabajos los realiza la empresa Espai. Es 
cierto que puede que los policía locales vayan a pasar a segunda actividad pero no realizarían el 
trabajo asignado a esa plaza porque estaba adscrita al área de movilidad y ahora no se necesitan 
esas funciones. Si pasan a 2ª actividad no será a esta plaza que era de conductor. Y no se puede crear 
una plaza que hace falta en Personal si no se amortiza la otra y la de oficial ni está ocupada ni se va a 
ocupar. 

 
- Sr. Ibor: recuerda que la plaza la creó el alcalde socialista anterior, pero tal como está la plantilla de 

la Policía Local tal vez se necesite ocupar la plaza para cualquier otra actividad relacionada con la 
movilidad. Aprovecha para decir que ese vehículo, que es un bien público, está abandonado en un 
polígono industrial con un golpe en la parte trasera. El PP votará no a la propuesta porque creen que 
la 2ª actividad para la Policía Local es fundamental. Los sindicatos, con esta fundamentación, 
votaron en contra en la mesa de negociación y ahora el voto del PP será negativo. 

 
- Sr. Císcar: dice al sr. Ibor que está mal informado porque el vehículo en cuestión está retirado, dado 

de baja y en el desguace. Se puso a disposición de Protección Civil durante la pandemia y con tan 
mala suerte que le dieron un golpe. El seguro lo valoró y dijo que no merecía la pena repararlo por lo 
que se tramitó la baja y está en el desguace. 

 

Ple- Secretaria

Expediente 596732WNIF: P4618800I

Acta Pleno 29-10-2020 APROBADA - SEFYCU 2373516

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA JA4M VAWP YKAN CC4KAYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
11

/1
2/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

13
/1

2/
20

20

Pág. 42 de 55

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3746226&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3754694&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K


- Sra. alcaldesa: pide a los grupos de la oposición que revisen los informes para saber de qué se está 
hablando en la propuesta. La plaza se creó en la pasada legislatura, no es la que creó el PSOE. Y 
cuando se creó los grupos PP y C’s votaron en contra. Y ahora votan en contra de la amortización, 
cuando la plaza está vacante desde la jubilación de su último titular. 

 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Votos en contra: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
 Abstenciones: 0 

 
El Ayuntamiento Pleno por mayoría (11 votos a favor y 10 votos en contra) acuerda: 
 
PRIMERO.- Amortizar la plaza de oficial de la policía local en segunda actividad existente en el 
presupuesto vigente, programa 13400, estando la plaza vacante y dotada presupuestariamente. 
 
SEGUNDO.- Crear una plaza de personal técnico medio de Administración General (TMAG), Grupo A2 de 
titulación, programa 92000, nivel de complemento de destino 22 y complemento específico por importe 
de 11.612, 75 euros anuales, distribuidos en 14 pagas. 
 
TERCERO.- Aprobar la ficha de catálogo en los términos que seguidamente se indican: 
 
Nº PLAZAS 1 
DENOMINACIÓN DEL PUESTO Personal técnico de Administración General (TMAG) 
REG. JURÍDICO Funcionarial 
GRUPO A2 
 

CARACTERÍSTICAS CUALITATIVAS DEL PUESTO 

I. FUNCIONES COMUNES 
 
Realizar cuantas funciones se requieran y estén relacionadas con el desempeño del puesto de trabajo, 
de acuerdo a la normativa, reglamentos u ordenanzas, e instrucciones recibidas por el superior 
inmediato para que la Corporación pueda prestar eficaz y eficientemente los servicios públicos que le 
competen con el objetivo de responder a los intereses generales de la comunidad local. 
 
Efectuar propuestas de mejora a sus superiores con relación a los sistemas y procesos de trabajo. 
 
Formarse en aquellas materias relacionadas con sus competencias y nuevas tecnologías de la 
información y comunicación para desempeñar su puesto de trabajo con mayor eficacia. 
 
Cumplir con las normas de salud e higiene laboral y prevención de riesgos laborales. 
 
Realizar aquellas funciones de corte análogo o similar categoría, relacionadas con el desempeño de su 
puesto de trabajo que le sean encomendadas para contribuir al buen funcionamiento del servicio al que 
pertenece y, en general, de la Corporación. 
 
II.- MISIÓN PRINCIPAL DEL PUESTO DE TRABAJO 
 
Programar, coordinar y ejecutar las tareas propias  del departamento al que pertenece de acuerdo con 
las normas de procedimiento  jurídico y administrativo, e instrucciones recibidas, al objeto de asegurar 
la adecuada gestión administrativa de los asuntos, expedientes, procesos y procedimientos que son 
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CARACTERÍSTICAS CUALITATIVAS DEL PUESTO 

competencia del mismo. 
 
Realizar tareas de trámite y colaboración. 
 
Cooperar con su jefatura inmediata en la supervisión y coordinación de trabajados desempeñados por 
personal relacionado funcionalmente. 
 
Funciones de desarrollo de tareas de gestión administrativa y apoyo de nivel intermedio comunes a la 
actuación de la Administración, aquellas que se desempeñan fundamentalmente en las áreas de 
tramitación y ordenación de los procedimientos administrativos, gestión de recursos humanos, 
económico financieros, actividad contractual, participar en el desarrollo local y de políticas sectoriales 
de las distintas dependencias cuya competencia corresponda a la Administración Local  
 
Tramitar expedientes y procesos administrativos, formulación de diligencias, actas, providencias, 
comparecencias y oficios de mero trámite, formulación de requerimientos, citaciones, notificaciones y 
comunicaciones y extensión de las oportunas diligencias y actos administrativos de análoga naturaleza. 
 
Gestionar los procesos de trabajo de carácter administrativo, económico y contable. 
 
Controlar los expediente y procesos 
 
Registro, tramitación y tramitación de plazos de las distintas solicitudes. 
 
Registro, tramitación y control de plazos de expedientes en general, en especial los sometidos a Junta de 
Gobierno, Pleno y demás comisiones. 
 
Colaboración en la racionalización de estructuras y sistemas de trabajo y en la formalización y 
simplificación de expedientes, procesos e impresos.  
 
Informar y atender al público tanto presencial como telefónicamente. 
 
Utilización de la aplicación que corresponda 
 
Llevar a cabo las gestiones necesarias para resolver las cuestiones que se le planteen o encarguen en su 
ámbito competencial utilizando el medio procedente en cada caso. 
 
Así como las propias del puesto según el programa exigido y las establecidas en la RPT/Catálogo, y 
documentos de organización 
 
III. FUNCIONES MÁS SIGNIFICATIVAS DEL PUESTO 
 
Instrucción y gestión de expedientes de personal 
 
Comunicación de altas y bajas de empleados públicos 
 
Elaboración de certificados de trabajo 
 
Organización de sistemas de trabajo como: elaboración de horarios, sustituciones, reclutamiento y 
selección. 
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CARACTERÍSTICAS CUALITATIVAS DEL PUESTO 

 
Publicación de anuncios y edictos del Ayuntamiento en los distintos medios de difusión. 
 
Ordenación de la actividad profesional: 
- Plantilla de personal 
- Relación de puestos de trabajo. 
- Catalogo de puestos de trabajo. 
- Registro de personal 
- Oferta pública de empleo 
- Plantes de empleo 
- Organización y planificación del personal  
 
Elaboración de bases de selección, informes y propuestas de acuerdo en materia de selección de 
personal. 
 
Evaluación del desempeño y control del personal. 
 
Promoción profesional y formación 
 
Coordinar materia relativa a la prevención de riesgos laborales 
 
Cualquier otra tarea de las que corresponden a las funciones de TMAG que le sea encomendada por su 
superior jerárquico. 
 
IV. ESPECIFICACIONES DEL PUESTO 
 
TITULACIÓN: Grado en ciencias del trabajo, graduado social, relaciones laborales y recursos humanos o 
titulación equivalente. Grado en derecho y Grado en Administración y Dirección de empresas, Grado en 
Ciencias Políticas y de la Administración Pública, Grado Abierto en Ciencias Sociales y Jurídicas. 
 
FORMACIÓN ESPECÍFICA: Conocimientos de la legislación en la materia objeto de su competencia. 
 
CONDICIONES DEL PUESTO: 
- El puesto conlleva el ejercicio de actividades de predominio intelectual y realización del trabajo bajo 

supervisión del responsable y requiere aspectos esenciales de coordinación, planificación y 
organización administrativas de los expedientes de los que es responsable. El puesto requiere una 
alta especialización. 

- Jornada ordinaria. 

- Dedicación normal. 
 
FORMA DE PROVISIÓN: Libre/ promoción interna 
 
 

CARACTERÍSTICAS ECONÓMICAS DEL PUESTO 

Nivel de complemento de destino 22 
Código complemento específico  
Código complemento toxico-penoso-peligroso y actividad No procede 
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SALARIO BASE  
Funcionarios Complemento específico 967,73 € 
Laborales Complemento de actividad No procede 
 Complemento tóxico-penoso-peligroso No procede 
 
CUARTO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites legalmente establecido. 
 
 
12.- 594195X - MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL COMPROMÍS “POR LOS DIEZ AÑOS 
TRANSCURRIDOS DESDE LOS SUCESOS DE GDEIM IZIK EN EL SÁHARA OCCIDENTAL”. 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
El 10 de octubre habrán transcurrido ya diez años desde que el pueblo saharaui plantara la primera 
jaima del campamento de Gdeim Izik, levantamiento en el que los ciudadanos del Sahara Occidental se 
manifestaron pacíficamente al oeste de El Aaiún para protestar por las políticas represoras del régimen 
marroquí a las que viven sometidos desde hace más de cuarenta años. 
 
A lo largo de ese mes llegaron a concentrarse alrededor de 25.000 ciudadanos y 8.000 jaimas, 
convirtiéndolo en el campamento más grande de protestas de la historia del Sahara Occidental. El 
gobierno marroquí prohibió la entrada de más saharauis en el campamento y cortó el suministro de 
agua y alimentos, creando un bloqueo militar alrededor del campamento. 
 
El 22 de octubre comenzaron las agresiones contra los que intentaban entrar en el campamento. El 24 de 
octubre disparos de las fuerzas armadas acabaron con la vida de un niño de 14 años. El 8 de noviembre 
se produjo una intervención brutal a las 5 de la mañana, en un enfrentamiento que se extendería a El 
Aaiún. El resultado fueron 19 muertos, más de 200 saharauis llevados a la Cárcel Negra de El Aaiún y 24 
presos políticos sobre los que se dictaría sentencia en 2017. Sus penas de prisión van desde los 20 años a 
la cadena perpetua, y continúan siendo víctimas de tortura, malos tratos, y negligencia médica, viéndose 
acrecentada esta situación gravemente con la crisis del Covid-19. 
 
Tras los sucesos de Gdeim Izik el pueblo saharaui, junto al apoyo de países como México, solicito a la 
ONU que se realizara una investigación de las graves violaciones cometidas por Marruecos. Francia se 
opuso a ello, bloqueando en el Consejo de Seguridad todo intento de poner fin a la cuestión territorial del 
Sáhara Occidental. 
 
Hasta 1975 el Sáhara Occidental fue provincia española, y les dejamos abandonados sin realizar el 
proceso de descolonización que les concediera su legítima soberanía sobre el territorio. En 1975 el 
Tribunal de la Haya ya declaró que Marruecos no poseía ningún tipo de autoridad territorial, y ningún 
país la reconoce porque España desde el punto de vista del derecho internacional es responsable sobre el 
territorio como potencia colonizadora. 
 
Es necesario desde la comunidad internacional dar una salida real a la problemática que lleva sufriendo 
desde 1975 el pueblo saharaui y en la que España tiene una responsabilidad directa. Hace ya 29 años del 
alto al fuego y la intervención de Naciones Unidas, periodo de tiempo en el que se han continuado 
expoliando sus recursos, vulnerando su dignidad como pueblo y las esperanzas del referéndum de 
autodeterminación se encuentran cada vez más lejanas. Y cada vez son más los jóvenes que no ven una 
salida posible a través de unas vías pacíficas y se plantean una vuelta a las armas. El derecho 
internacional debe hacerse valer y lograr que se restauren los derechos humanos que se ven vulnerados 
a diario en el Sáhara occidental. 
 

Ple- Secretaria

Expediente 596732WNIF: P4618800I

Acta Pleno 29-10-2020 APROBADA - SEFYCU 2373516

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA JA4M VAWP YKAN CC4KAYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
11

/1
2/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

13
/1

2/
20

20

Pág. 46 de 55

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3746226&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3754694&csv=JZAAJA4MVAWPYKANCC4K


Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Bienestar Social, Sanidad y Salud Pública de 
fecha 19 de octubre de 2020. 
 
Intervenciones: 
 
- Sra. alcaldesa: la moción se presenta como institucional. 
 
- Sr. Gadea: el tema es lo suficientemente importante para dedicarle una defensa más allá de la 

exposición de motivos. “Dentro de pocos días se cumplirán 45 años de ocupación del territorio del 
Sáhara Occidental por el Reino del Marruecos. Podría ser este un momento oportuno para reordar la 
ignominiosa actuación del gobierno español de 1975 y de las maniobras, del entonces rey de España 
Juan Carlos I, hoy fugitivo en Dubai. Maniobras encaminadas a proteger su estatus, segun han 
puesto recientemente de manifiesto los documentos desclasificados de la CIA americana. Aunque lo 
merecen, no le dedicaremos más tiempo a detallar estas acusaciones. 

 
Nos centraremos en explicar porque es tan necesaria la reparación y la justicia para el pueblo 
saharaui que hoy, como pide la moción, pasa a reconocer la responsabilidad del Estado español, 
exigir al estado del Marruecos la liberación de los presos políticos y el respeto a los derechos 
humanos de la población saharaui y para reivindicar la realización de un referéndum de 
autodeterminación como la herramienta política más adecuada y justa para dar una salida al 
conflicto. 

 
Habría que recordar, ante todo, que más de 500.000 personas conforman el pueblo saharaui, de las 
cuales la mitad malvive en los campamentos de refugiados en territorio de Argelia y la otra mitad en 
el antiguo territorio del Sáhara Occidental. Estas personas sufren cotidianamente la conculcación de 
sus derechos en forma de exilio exterior e interior. 

 
Por lo tanto, primeramente, es necesario reconocer la responsabilidad del Estado español sobre la 
situación territorial del Sáhara Occidental. 

 
En 1975, entre finales de octubre y el 14 de noviembre, se perfilan los acuerdos de Madrid por los 
cuales se da entrada en la administración del Sáhara a Marruecos y Mauritania, que más tarde se 
repartirán el territorio. Mientras tanto, y a partir del 30 de octubre, bajo la cortina de humo de la 
Marcha Verde, las fuerzas marroquíes han invadido el territorio por varios puntos del Este, en medio 
del silencio y la pasividad española, que no denuncia estos hechos ni a la opinión pública ni a la ONU. 
El 6 de noviembre, la Marcha Verde penetra en el Sáhara en dirección a El Aaiun, con la complicidad 
del gobierno español y finalmente el 28 de febrero de 1976 el Estado español se retira de los 
territorios del Sahara Occidental. 

 
A partir de entonces España abandonó unilateralmente su posición de “potencia administradora” 
pero las Naciones Unidas aceptaron este abandono, por lo cual continúa siendo considerada “de 
iure” como potencia administradora al mismo tiempo que todavía ejerce algunas competencias 
administrativas “de facto”. 

 
En segundo lugar, exigir a Marruecos el respeto a los derechos humanos. La violación de los derechos 
humanos de los saharauis por las fuerzas de orden marroquíes ha sido ampliamente documentada 
por la prensa nacional e internacional, no solamente con ocasión de los incidentes más conocidos: los 
de la primera época de la invasión del Sáhara, que provocaron la fuga de decenas de miles de 
personas, fuera del territorio ocupado por las fuerzas marroquíes o más tarde la brutal actuación del 
ejército marroquí en 2010 en el campamento de Gdeim Izik, situado a 13 kilómetres del Aaiun que 
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llegó a acoger miles de personas y que un diario español resumía con el titular “el Aiun está en 
llamas”. 

 
Será El Guerguerat, el nuevo campamento que se está instalando en estos días, al sur del Sahara en 
la frontera con Mauritania, un nuevo Gdeim Izik? 

 
Los expertos en conflictos internacionales Martín Beristain y González Hidalgo, en su informe “El 
Oasis de la Memoria. Memoria Histórica y violaciones de los derechos en el Sáhara Occidental” del 
Instituto de Estudios sobre Desarrollo y Cooperación Internacional de la Universidad del País Vasco, 
documentan que “Las cifras de personas saharauis asesinadas o desaparecidas por el régimen 
marroquí, en términos porcentuales respecto al conjunto de la población, superan a países como 
Argentina o Chile y son próximas a las de la guerra del Salvador o a las de países que han sufrido 
genocidio como Guatemala o Timor Oriental”. 

 
Y, en tercer lugar, posicionarse a favor de la realización de un referéndum de autodeterminación bajo 
supervisión de Naciones Unidas. 

 
El pueblo saharaui lleva esperando poder decidir su destino, desde que en 1974 España prometiera 
un referéndum de independencia. Y a pesar de que el mencionado referéndum vuelve a estar 
contemplado en el llamado “Plan de Arreglo de la cuestión del Sáhara Occidental” de agosto de 
1988, 32 años después los saharauis continúan esperándolo. Las maniobras dilatorias del Marruecos 
amparadas por potencias como Francia y EE.UU. cuando no por la propia ONU han conducido a 32 
años más de desprecio al derecho internacional y a los derechos humanos. 
 
En todos estos años los argumentos sobre la seguridad de la región han pasado por encima de los 
derechos de las víctimas de graves violaciones de derechos humanos. El derecho a la verdad, la 
justicia y la reparación tendría que formar parte de la busqueda de salidas políticas al conflicto. Los 
refugiados saharauis de los campamentos de Tinduf no han sido nunca vistos como sujetos de 
derechos. Su situación siempre ha sido percibida como un problema político y de ayuda humanitaria, 
pero no de violación de los derechos humanos. 
 
Es necesario romper también el muro de silencio que rodea el conflicto en cuestión. Pedir 
responsabilidad a los medios de comunicación e implicación en el mundo político y académico, que 
practicando una conducta de mala fe, invisibilizan el conflicto y sus efectos. En estos ámbitos hay una 
importante cuota de responsabilidad en la irresolución de este conflicto. 
 
Hace falta también realizar un llamamiento a la sociedad civil para que ejerza presión sobre los 
organismos internacionales para que cumplan con sus obligaciones de sancionar la violación de los 
derechos y el incumplimiento de los acuerdos. 
 
Insistimos, frente al olvido del conflicto del Sáhara Occidental, provocado por la imposición de una 
perspectiva que prioriza una política del realismo basada en los intereses de las grandes potencias y 
que favorece los intereses de Marruecos, es necesario, también, poner en primer plano el respeto a 
los derechos humanos. 
 
Finalmente, el grupo municipal Compromís queremos manifestar nuestra solidaridad con el pueblo 
saharaui y con su legítimo representante político el Frente Polisario, en su defensa del derecho a la 
autodeterminación, del respeto a los derechos humanos y de la preservación de la identidad 
saharaui.” 
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- Sr. Ibor: agradece al grupo Compromís que la moción sea institucional. Paiporta acoge desde hace 
años a niños que malviven en los campamentos y los han tenido como hijos/as. El vínculo de Paiporta 
con el pueblo saharaui no se puede romper, son parte de la ciudadanía. En cuanto a la situación del 
Sahara es deplorable, están sometidos por una dictadura y hay un gobierno tiránico que limita 
libertades. Esta situación debe ser controlada y España tiene una responsabilidad en ello. El grupo 
municipal PP va a apoyar la moción de APAHU. 

 
- Sra. Albalat: hace 10 años que ocurrieron los agravios en los campamentos. La comunidad 

internacional no da respuesta al problema, ya son 2 generaciones las que están viviendo en una 
tierra inhóspita y dependiendo de la ayuda internacional. Las nuevas generaciones no ven futuro y 
los españoles son responsables de la situación porque eran una provincia española. Agradece a 
APAHU que continúe trabajando para dar soporte al pueblo saharaui. El grupo socialista votará a 
favor de la moción. 

 
- Sr. Estellés: Ciudadanos reconoce la labor de APAHU, da gracias al grupo Compromís por poder 

formar parte de la moción, ya que ahora será institucional. 
 

“Cuando se leen las vicisitudes que ha sufrido el pueblo saharaui uno no puede menos que llenarse de 
indignación porque se han visto violados constantemente sus derechos fundamentales durante ya 45 
años. 
 
3. Violaciones de los derechos humanos 
…Torturas, desapariciones forzosas, abusos sexuales, vejaciones… La población saharaui que vive en 
los Territorios Ocupados por Marruecos sufre, sistemáticamente, la violación de sus derechos más 
elementales. 
 
Los distintos Gobiernos españoles gestionaron el territorio durante décadas, y el Sáhara llegó a tener 
el estatus de provincia en España a partir de 1958. Al mismo tiempo, en las Naciones Unidas -
organización a la que España ingresó en 1955- todos los habitantes nativos del Sahara recibían 
el Documento Nacional de Identidad. un ejemplo: un nacido en  Sidi-Ifni pertenecen a la provincia de 
Málaga según el DNI actual. 
 
El 14 de noviembre de 1975, España, Marruecos y Mauritania firmaron el Acuerdo de Madrid, por el 
cual España cedía la administración de su colonia a estos dos países vecinos del Sáhara y que habían 
reclamado el territorio para sí. En 1976 las fuerzas españolas abandonaron el Sáhara. Sin embargo, 
el Tribunal Internacional de Justicia dictaminó en 1975 que ni Mauritania ni Marruecos tienen ningún 
derecho soberano sobre el Sáhara Occidental. Por otro lado, Naciones Unidas considera nulo el 
Acuerdo de Madrid: España no podía transferir la soberanía a Marruecos y Mauritania, si no hacer 
un referendum de determinación. 
 
El Sáhara Occidental, un extenso territorio situado en la costa atlántica de África, es uno de los 17 
territorios de todo el mundo considerados como una colonia por el Comité Especial de 
Descolonización de Naciones Unidas. Además, es la última colonia que queda en el continente 
africano y es el único de los 17 territorios que tiene como potencia colonial a España. Es decir: el 
Sáhara Occidental sigue siendo una colonia, y España sigue siendo responsable de ese territorio. 
 
La ocupación de facto para el derecho internacional es ilegal si se perpetúa en el tiempo. La 
ocupación carece de un estatus jurídico, político y eso es lo que sucede con Marruecos en el Sáhara, 
desde que en 1975 lo invade militarmente sin ningún título jurídico, ni histórico ni político que lo 
avale. El derecho internacional prohíbe que una potencia colonial abandone ese territorio antes de 
que esa población se auto determine vía celebración del referéndum. No se puede abandonar 
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unilateralmente por la potencia colonial el territorio que administra. Por eso, el abandono declarado 
por España para finales de febrero de 1976 nunca fue reconocido por las Naciones Unidas y de hecho 
hay una resolución en octubre y diciembre de ese año en que la ONU sigue tratando a España como 
potencia colonial. 
 
Se evidencia fundamentalmente en el auto del pleno de lo penal de la Audiencia Nacional de fecha 4 
de julio de 2014, que supone toda una lección jurídica sobre el Sáhara Occidental y que viene a 
establecer que España sigue siendo la potencia colonial del Sáhara actualmente y que los delitos que 
se puedan cometer en el Sáhara son competencia directa de las autoridades judiciales españolas. 
 
Por todo ello desde EL GRUPO MUNICIPAL Ciudadanos reconocemos la necesidad de presionar a 
Marruecos para que libere a los presos políticos del Sahara occidental y nos posicionamos a favor de 
la realización de un referéndum de autodeterminación bajo la supervisión de Naciones Unidas y 
observadores internacionales para que el referéndum sea trasparente. Muchas gracias”. 

 
- Sr. Gadea: se congratula por el apoyo a la moción y el espíritu de unanimidad en la apreciación del 

conflicto. No es solo una ayuda humanitaria sino un problema de derechos humanos, derecho a vivir 
y a la existencia como pueblo. Da las gracias a todos los grupos municipales. 

 
- Sra. alcaldesa: manifiesta su deseo de que la unanimidad que hay en este pleno llegue el día que el 

gobierno del Estado reconozca los derechos del pueblo saharaui. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Reconocer la responsabilidad del Estado español sobre la situación territorial del Sahara 
Occidental. 
 
SEGUNDO.- Reconocer la necesidad de presionar a Marruecos con el apoyo de la comunidad 
internacional para que libere a los presos políticos que se encuentran retenidos en condiciones 
inhumanas y de extrema vulnerabilidad por el gobierno marroquí. 
 
TERCERO.- Posicionarse a favor de la realización de un referéndum de autodeterminación bajo 
supervisión de Naciones Unidas. 
 
 
13.- MOCIONES 
No se presentan. 
 
 
Concluido el examen de los asuntos incluidos en el orden del día y antes de pasar al punto de “Ruegos y 
Preguntas”, se presenta el siguiente asunto por razón de urgencia: 
 
- 338033Q.- Modificación presupuestaria nº 38/2020 de crédito extraordinario financiado con 

remanente de Tesorería para gastos generales. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: la motivación de la urgencia es porque en la comisión informativa no estaba el informe 

preceptivo debido a la baja del interventor y ahora no han querido esperar al pleno de noviembre 
para cumplir la sentencia. 
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A continuación, de conformidad con lo establecido en el artículo 91.4 del Real Decreto 2568/1986, de 28 
de noviembre (Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades 
Locales, ROF) se procede a votar sobre la procedencia de su debate, aprobándose por unanimidad (21 
votos afirmativos) por lo que se pasa a debatir el asunto relacionado. 
 
 
338033Q - MODIFICACIÓN PRESUPUESTARIA NÚM. 38/2020 DE CRÉDITO 
EXTRAORDINARIO FINANCIADO CON REMANENTE DE TESORERÍA PARA GASTOS 
GENERALES 
 

I.- ANTECEDENTES 
 
I.1.- Es necesario acometer el gasto que supone la ejecución de la sentencia del Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunidad Valenciana nº 484 de 24 de julio de 2019 sobre justiprecio de la expropiación 
por ministerio de la ley de D. Francisco Soriano Alos y los intereses de la misma que no pueden 
demorarse para el próximo ejercicio presupuestario. 
 
I.2.- En el estado de gastos del Presupuesto General del Ayuntamiento no existe crédito, pero si 
remanente positivo de tesorería. 
 

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 
El artículo 177 del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el cual se aprueba el Texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales (TRLHL) dispone: 
 
1. Cuando haya de realizarse algún gasto que no pueda demorarse hasta el ejercicio siguiente, y no 
exista en el presupuesto de la corporación crédito o sea insuficiente o no ampliable lo consignado, el 
presidente de la corporación ordenará la incoación del expediente de concesión de crédito 
extraordinario, en el primero caso, o de suplemento de crédito, en el segundo. 
 
2. El expediente, que habrá de ser previamente informado por la Intervención, se someterá a la 
aprobación del Pleno de la corporación, con sujeción a los mismos trámites y requisitos que los 
presupuestos. Serán asimismo de aplicación, las normas sobre información, reclamación y publicidad de 
los presupuestos a que se refiere el artículo 169 de esta ley. [...] 
 
3. El expediente deberá especificar la concreta partida presupuestaria a incrementar y el medio o recurso 
que tiene que financiar el aumento que se propone. 
 
Dicho aumento se financiará con cargo al remanente líquido de tesorería, con nuevos o mayores ingresos 
recaudados sobre los totales previstos en el presupuesto corriente, y mediante anulaciones o bajas de 
créditos de gastos de otras partidas del presupuesto vigente no comprometidos, cuyas dotaciones se 
estiman reducibles sin perturbación del respectivo servicio. En el expediente se acreditará que los 
ingresos previstos en el presupuesto vengan efectuándose con normalidad, salvo que aquéllos tengan 
carácter finalista. [...]. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: el crédito va destinado al cumplimiento de una sentencia de justiprecio y los intereses. 

Aumenta a la cantidad de 33.000 euros. 
 
El Ayuntamiento Pleno por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
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PRIMERO.- Aprobar inicialmente la modificación presupuestaria en las siguientes aplicaciones 
presupuestarias: 
 

Partida Descripción Importe 
92000 22604 Gastos jurídicos 33.000 € 

 
Financiación: 
 

Aplicación Descripción Importe 
87000 Remanente de Tesorería para Gastos Generales 33.000 € 

 
SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, previo anuncio al boletín oficial de la 
provincia, por 15 días, durante los cuales los interesados podrán examinar el expediente y presentar 
reclamaciones ante el Pleno, considerándose definitivamente aprobada la modificación presupuestaria si 
durante el mencionado plazo no se hubiesen presentado reclamaciones. 
 
 
14.- RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
Intervenciones 
 
- Sr. Ibor: como ya se dijo en el anterior pleno, el día 15 de julio tuvieron lugar unas jornadas de 

violencia de género. En ellas una persona trabajadora del ayuntamiento acusó a la policía local de 
Paiporta, dijo algo que es muy grave (tienen información directa), como que un policía local de 
Paiporta cometió un delito contra una víctima de la violencia de género. La alcaldesa dijo en el pleno 
de septiembre que se estaba investigando a los policías. Pregunta si se ha iniciado algún expediente 
o se han ignorado los hechos. 

 
- Sra. alcaldesa: es grave si lo que se planteó fuera verdad porque afectaría a víctimas de violencia de 

género. Informa que se ha solicitado a la Agencia Valenciana de Seguridad y Emergencias (antes 
IVASPE) que nombraran un instructor a los efectos de abrir un expediente de información reservada 
para aclarar los hechos. Se designó el instructor, pero al intentar ponerse en contacto con el 
designado han tenido conocimiento de que se ha jubilado recientemente por lo que se ha solicitado 
al IVASPE que realice una nueva designación y están a la espera de la contestación. Cuando se reciba 
se iniciará el expediente de información reservada. 

 
- Sr. Ibor: pregunta si se ha abierto algún expediente informativo a la persona que dijo en la reunión 

las manifestaciones de acusación a la Policía Local. 
 
- Sra. alcaldesa: se ha de ver todo en el expediente de información reservada. 
 
- Sra. Chisbert: cuando el instructor esté nombrado solicita que, si es posible, se diga para hacer una 

función de control sobre el tema. Y si no fuera posible solicita que se le conteste. 
 
- Sra. alcaldesa: reitera que se trata de un expediente de información reservada de averiguación de los 

hechos. 
 
- Sra. Lisarde: se refiere a la convocatoria para cubrir el puesto de intendente de la Policía Local, 

pregunta por qué se ha hecho la tramitación por urgencia siendo que las funciones se están 
ejerciendo por el inspector y si es que no tienen confianza en este funcionario. 
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- Sra. alcaldesa: no se trata de una cuestión de falta de confianza sino que se intenta que la plantilla 

de la policía local esté al 100% y que todos los puestos estén cubiertos. Por eso se ha efectuado la 
convocatoria. 

 
- Sra. Lisarde: reitera la pregunta de por qué se ha seguido un procedimiento de urgencia. 
 
- Sra. alcaldesa: en otras ocasiones también se hacen procedimientos por urgencia. Además, se dan 

situaciones de falta de cobertura de las plazas, como por ejemplo cuando se van de vacaciones. 
Repite que se trata de que estén cubiertas todas las plazas de la Policía Local. 

 
- Sra. Lisarde: insiste en que lo que quiere decir es por qué no se ha convocado de forma ordinaria para 

que tengan más tiempo de presentarse las personas interesadas. 
 
- Sra. alcaldesa: le contesta que se han presentado muchas personas a la convocatoria. 
 
- Sr. Estellés: efectúa las siguientes preguntas, aunque indica que las ha presentado por la oficina 

Única. 
 Si está prevista una campaña de desratización 
 Por qué lleva tanto tiempo sin abrirse la plaza Medioambiente (cree que es ésta su 

denominación). 
 Solicitaron por Única que se pusieran carpas en el ambulatorio para las esperas en la calle. 

Ahora vuelven a solicitarlo y piden mayor voluntad política. 
 
- Sr. Val: contesta lo siguiente: 

 Han solicitado a la empresa de desratización que emita un informe, aunque ya avanza que las 
incidencias durante el ejercicio 2020 son menores. Se le contestará por escrito ya que ha 
presentado la pregunta por escrito. 

 Respecto la plaza Medioambiente (parque ubicado al final de la calle San Ramón) se adjudicó 
a una empresa y no ha cumplido los términos del contrato. Hay diferencias en la obra y el 
director de la misma ha hecho un informe, el departamento de Contratación verá si ha de 
contratarse a una empresa para que realice las subsanaciones. Se está intentando que se 
solucione el problema. 

 
- Sr. Estellés: le ha preguntado porque le llama la atención que esté tanto tiempo sin subsanar, igual 

que el tema de las ratas. 
 
- Sra. alcaldesa: sobre la colocación de carpas en el ambulatorio le contesta que en el mes de abril o 

mayo se ofrecieron unas carpas al centro de Salud, también se pidió un presupuesto para colocar una 
estructura fija. El coordinador del centro dijo que lo que se debía hacer es informar Consellería. Se 
remitió una carta a la Consellería de Sanidad y Salud Pública y están a la espera de que responda. 
Quedan a disposición del centro de Salud.  

 
- Sr. Gadea: añade que no tienen la respuesta de Consellería pero, no obstante, se dedicará 

personalmente a este asunto para ver si obtiene antes la respuesta. Parece que era conveniente 
poner una estructura permanente pero hay que tener en cuenta que no se puede actuar en un 
edificio que no es municipal.  

 
- Sra. alcaldesa: recuerda que para tratar estos temas también tienen los consejos de Salud donde 

están todos los grupos. 
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- Sr. Estellés: a veces hace falta voluntad porque ven en la calle a las personas que van al centro de 
Salud y a veces llueve, etc. 

 
- Sr. Val: desde el ayuntamiento y también el gerente de Espai han estado buscando soluciones más 

allá de la carpa. Pero la Consellería de inmediato dijo que ese tema era de su competencia. 
 
- Sr. Carratalá: respecto a la situación creada por el Covid plantea si en materia de aguas residuales se 

va a localizar la carga vírica de la población en los colectores, etc, para saber la carga y la ratio en los 
núcleos poblacionales y poder hacer PCR. Pediría que empujen todos en esa dirección para ganar en 
salud. 

 
- Sr. Val: no puede dar una información diferente a la que ya le comentó. La oferta que presentó 

Omnium para hacer el estudio inmediato era para un mes escaso. Creen que eso no es suficiente. 
 
- Sr. Carratalá: en esta segunda ola de Covid deberían hacer rastreo para obtener datos y poder 

actuar.  
 
- Sr. Carratalá: se podría preguntar a los epidemiólogos y que digan la viabilidad. 
 
- Sra. alcaldesa: se puede volver a valorar. 
 
- Sr. Gutiérrez: plantea que podrían reclamar a la Consellería de Educación que no deje abandonada a 

Paiporta y ponga más medios para los institutos, ya llevan casi 3 años pidiendo material, hace 
referencia a la falta de canastas en el Jaume I y el abandono de las barandillas de acceso. Piden que 
haya una implicación y que le pidan al conseller que deje ese abandono.  

 
- Sr. Sánchez: ya están allí las canastas, pero no están montadas porque ahora en la situación actual 

no se puede jugar debido al Covid. 
 
- Sr. Gutiérrez: la propia directora pidió que la Consellería las instale. 
 
- Sra. Albalat: se dirige al sr. Gutiérrez y le dice que en la situación actual y emergencia sanitaria no 

entiende cómo se preocupa por unas canastas que no se van a utilizar, mientras los equipos docentes 
están haciendo lo imposible con gran esfuerzo. 

 
- Sr. Gutiérrez: las canastas son sólo una muestra de la desidia que hay, porque los niños no tienen 

instalaciones en garantía ni seguridad. 
 
- Sra. Gil: sobre la cuestión del intendente de la Policía Local le ha llamado la atención lo que ha dicho 

la sra. alcaldesa de que hay interés en que esté la plaza ocupada. También le choca la urgencia 
porque hace más de un mes se le preguntó al concejal delegado de Policía Local por ese tema y les 
dijo que se le iba a dar una oportunidad al inspector. Pregunta a la alcaldesa porqué en la última 
mesa de negociación no informó sobre las bases para cubrir la plaza de intendente y añade si eso no 
es una falta de transparencia. 

 
- Sra. alcaldesa: sí que hay transparencia porque está publicada la convocatoria en el Boletín Oficial de 

la Provincia y en el tablón de anuncios de la web municipal, se han presentado 10 personas a la 
selección para la comisión de servicios. 

 
- Sra. Gil: se les informó que no iban a sacar la plaza. 
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- Sr. Císcar: cuando le preguntaron él dijo que el inspector estaba haciéndolo bien y había que darle 
una oportunidad. El decreto de la Alcaldía convocando la comisión de servicios es de 28 de octubre y 
lo firmó la alcaldesa dentro de sus atribuciones; él respeta esa decisión. 

 
- Sra. alcaldesa: el servicio se está llevando bien pero también hay que tener en cuenta que todas las 

plazas estén cubiertas, hay un interés en que sigan adelante todos los procedimientos. 
 
- Sra. Peyró: respecto a ese proceso de selección pregunta por qué se realiza la valoración mediante 

una entrevista que es algo subjetivo. 
 
- Sra. alcaldesa: se trata de cubrir temporalmente un puesto de trabajo en comisión de servicios; no se 

trata de un proceso selectivo para cubrir una plaza. 
 
 
Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por finalizada la sesión, levantándose 
la misma a las 20 horas y 35 minutos del día 29 de octubre de 2020, de lo que como Secretaria doy fe. 
 
 
DILIGENCIA.- Para hacer constar que, conforme a lo dispuesto en el artículo 91 del Reglamento de 
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, la presente acta ha sido 
aprobada, en los términos que figuran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 26 de 
noviembre de 2020. 
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